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اولویت استراتژیک ایران در قرن جدید
احسان کاظمی

*استادیار علوم سیاسی دانشگاه شهید چمران اهواز
بنیادی ترین اصل حاکم بر جهان »صیرورت« و »دگرگونی« است. به بیان دیگر ما در 

جهان »همواره در حال تغییر« به سر می بریم.
این قاعده بر جهان سیاســت نیز حاکم اســت، به طوری که تاریخ جهان و تاریخ نظام 
بین الملل مشــحون از وقایع و »رخداد«هــای تحول برانگیز و گذار از یک وضعیت به 
وضعیتی متفاوت و دیگر گون بوده اســت. بر همین اساس در سالهای اخیر متفکران و 
متخصصــان روابط بین الملل از  آغاز گذار مجدد در نظام بین الملل ســخن گفته اند، 
بدین معنا که نظم سیاســی-اجتماعی موجود -که مشخصه بارز آن هژمونی آمریکا و 
غرب می باشــد- و ایدئولوژی فراگیر آن یعنی لیبرال- دموکراســی با بحران هژمونی 
مواجه شده اســت و قدرت های نوظهور با گفتمان های رقیب، نظم موجود و هژمونی 

نظام حاکم را به چالش کشیدند.
در همین راســتا پرســش اساسی از این قرار است که اســتراتژی سیاسی ایران در این 
وضعیت گذار سیاســی می بایست چگونه باشد؟ در پاســخ به این پرسش سه رویکرد 
شــکل گرفته است. برخی از پیوستن ایران و حتی الامکان از رسیدن به یک سازگاری 
با حامیان و مدافعان وضع موجود نظام بین الملل که در راس آن آمریکا و کشــورهای 
غربــی قرار دارند، ســخن به میان می آورند. گروه دوم با عطــف توجه به افول قدرت 
آمریکا و غرب در نظام بین الملل و ظهور قدرت های شــرقی از اســتراتژی ائتلاف با 
قــدرت های در حال ظهــور دفاع می کنند. پیروان این رویکــرد عقیده دارند هژمونی 
آمریکا با بحران اساسی مواجه شده است و چین و روسیه به عنوان قدرت های نوظهور 
در حال عبور از وضع موجود هســتند. این گروه بر همین اساس از استراتژی »گرایش 

به شرق« دفاع می کنند.
 رویکرد سوم از »استراتژی بی طرفی« یا برقراری »موازنه« بین حامیان وضع موجود و 
مخالفین وضع موجود ســخن می گویند. حامیان استراتژی بی طرفی یا برقراری موازنه 
بیــن دو قطب قدرت در نظام بین الملل بــاور دارند هر گونه ورود ایران به صف بندی 
هــا و تقابل های موجود در نظام بین الملل در نهایت باعث »قربانی شــدن« ایران به 
پای مقاصد دیگران می شــود. حامیان این رویکرد مخالف پیوستن ایران به اتحادها و 
ائتلاف ها هســتند، چرا که معتقدند در نهایت ایران متضرر منازعات سیاســی میان دو 

طیف و دو قطب می باشد.
با عطف توجه به تاریخ تحولات سیاســی ایران و جهان می توان به صحت و سقم هر 
کدام از ســه رویکرد فوق پی برد و نشــان داد کدام گزینه می تواند ارجحیت و اولویت 
استراتژیک ایران در قرن جدید باشد. در جنگ جهانی اول که نمود عینی فروپاشی نظم 
سیاسی حاکم بر دنیا بود دو ائتلاف و دو قطب قدرت متضاد شکل گرفته بود و ماحصل 
آن فــرو رفتن دنیا در کام جنگ بود. جنگ جهانی اول در زمانی آغاز شــد که ایران از 
جوانب گوناگون اوضاعی آشــفته، نابسامان و متزلزل داشت. بحران فزاینده اقتصادی و 
وضعیت بی ثبات سیاســی و مداخلات قدرت هــای خارجی، ایران را در قعر بحران فرو 
بــرد. در این دوره علی رغم آنکه ایران اعلام بی طرفی کرده بود مورد هجوم قدرتهای 
متخاصم قرار گرفته بود و ایران از جنوب توســط انگلیسی ها، از شمال توسط روس ها 
و از غرب توسط عثمانی اشغال شد. بنابراین برآمد استراتژی بی طرفی ایران چیزی جز 

اشغال خاک ایران در جنگ جهانی اول نبوده است.
در جنگ جهانی دوم همچون جنگ جهانی اول ایران اعلام بی طرفی کرده بود اما در 
روز 3 شــهریور 13۲0، ابتدا نیروهای شــوروی از شمال و شرق از زمین و هوا به ایران 
حمله ور شدند و سپس نیروهای بریتانیایی نیز از جنوب و غرب حمله کردند و شهرها را  
به ســرعت اشغال کردند و هر دو به سمت تهران حرکت کردند. ارتش ایران به سرعت 
متلاشــی شد و حکومت رضاشاه با فشار متفقین ســاقط شد. این تجربه تلخ در هشت 
سال جنگ تحمیلی به نوعی دیگر تکرار شد و قدرت های جهانی از تهاجم ارتش بعث 

حمایت های پیدا و پنهان داشته اند.
 با توجه به گفته های فوق، تاریخ نشان داده است که در شرایط تحول ساختاری و  گذار 
در نظام بین الملل  ایران بواسطه موقعیت ژئوپلیتیک و ژئواستراتژیک خود همواره محل 
مناقشه بوده است، از همین رو استراتژی بی طرفی در تاریخ نتیجه ای جز اشغال ایران 
نداشــته اســت، به طوری که ضعف های درونی ایران و مهجور ماندن آن در مناسبات 

سیاسی کشورهای جهان موجب ضربات جبران ناپذیر به خاک ایران شده است.
اکنون که بار دیگر نظام بین الملل بوســطه ظهور قدرت های رقیب آمریکا در شرایط 
گذار قرار گرفته اســت، ضروری است سیاستگذاران ضمن توجه به تقویت قدرت ملی و 
انســجام سیاسی، رویکردی فعال در قبال تحولات نظام بین الملل داشته باشند، چراکه 
تامین منافع و امنیت ملی ایران با تحولات نظام بین الملل عجین شــده است. در واقع 
ایران می بایســت در رویکردی فعال به مناســبات قدرت و ائتلاف ها در ســطح نظام 
بین الملل ورود پیدا کند تا در شــرایط صلح از امکانات سیاسی، اقتصادی و نظامی این 
ائتلاف ها برخوردار شود و در شرایط جنگی بتواند از خود در مقابل تهاجمات متخاصمان 

دفاع کند.
توافق راهبردی ایران با چین در همین راســتا قابل تبیین اســت. در واقع گرایش ایران 
به قدرت های شــرقی در مقابل قدرت های غربی را می توان آغاز ورود فعال ایران به 
صحنه منازعات سیاســی و امنیتی در ســطح جهانی تفسیر کرد و ایران بنا به موقعیت 
ژئوپلیتیک و ژئواســتراتژیک خود می بایست ضمن تقویت قدرت و انسجام درونی، به 
صورتی فعال وارد مناسبات و ائتلاف های سیاسی در سطح جهان شود تا در زمان صلح 
از مواهب این ائتلاف ها برخوردار شود و در زمان شرایط جنگی بتواند از خود دفاع کند. 
بنابراین از نقطه نظر اســتراتژیک توافق راهبردی ایران و چین را می توان آغاز یک راه 
جدید توسط ایران در مواجهه با شرایط گذار نظام بین المللی تعریف و تفسیر کرد، راهی 
کــه هم می تواند جایگاه و امنیت ملی ایــران را در نظام بین المل ارتقا دهد و هم می 

تواند با خود مخاطره هایی به همراه داشته باشد.

گفت و گو

رحیمی: باید قرارداد ایران و چین در 
کمیسیون های امنیت ملی و اقتصادی 

بررسی شود
یک عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی تاکید کرد 
که باید قرارداد ایران و چین، دقیق و خط به خط در دو کمیسیون امنیت ملی و اقتصادی 
مورد بررســی قرار گیرد و گزارش دقیق آن را به صحن و مردم داده شود تا پاسخ قانع 

کننده برای مردم داشته باشیم.
جلیل رحیمی جهان آبادی در جلســه کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی با حضور 
مهاجری معاون دیپلماســی اقتصادی وزارت خارجه برای بررسی قرارداد ایران و چین 
گفت: دو دسته با قرارداد همکاری ایران و چین مخالفند. گروه اول دلسوزند، از جزییات 
قرارداد اطلاع ندارند و تجربه تلخی از قراردادها با قدرتهای خارجی دارند که باید حساب 

این دلسوزان را از معاندان جدا کنیم.
وی افــزود: گروه دوم معاندان و منافقین و مخالفان نظامند که غربی ها آنها را مدیریت 

می کنند تا نگذارند همکاری ما با چین رخ دهد و فشار تحریم ها شکسته شود .
رحیمــی جهان آبادی با بیان اینکه نباید مجلس کمیســیون ویژه جدیدی برای نظارت 
بر این قرارداد تشــکیل دهد گفت که کار کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی 
بررســی همین موضوعات است. تشکیل کمیسیون ویژه برای هر موضوعی باعث وهن 

کمیسیون های تخصصی می شود. 
وی تاکیــد کرد که باید قــرارداد ایران و چین، دقیق و خط به خط در دو کمیســیون 
تخصصی امنیت ملی و اقتصادی مورد بررســی قرار گیرد و گزارش دقیق آن به صحن 
و مردم داده شــود تا پاسخ قانع کننده برای مردم داشته باشیم. یک کار حاکمیتی را به 

کار جناحی و دولتی تبدیل نکنیم . 
به گفته رحیمی طبق قانون اساســی، باید قرارداد و  معاهده در مجلس بررســی شود. 
هیچ سند امضا شده بدون بررسی مجلس اعتباری ندارد. نباید اجازه دهیم که به جامعه 

نگرانی القا کنند.

کلاب هاوس و محدودیت هایی که دیگر نیست
به گــزارش روزنامــه صبح امــروز، یک 
کارشناس رسانه با اشاره به حضور سیاسیون 
در شــبکه اجتماعی کلاب هــاوس بر این 
مســاله تاکید کــرد که این فضــای ایجاد 
شده، فضای خوبی است که در آینده اثرات 
خودش را در فضای سیاسی خواهد داشت؛ 
به ویژه آنکه این مباحث در رسانه منعکس 
می شــود و انعکاس خبــری خودش را هم 

دارد.
انتخاب نوشــت: محمدجواد حق شــناس با 
اشــاره به حضور سیاســتمداران در شبکه 
اجتماعی »کلاب هاوس« و در پاســخ به 
این پرســش که آیا این شــبکه اجتماعی 
انتخابات  آســتانه  در  نوظهــور می توانــد 
1400 بر فضای سیاسی کشــور تاثیرگذار 
باشــد، گفت: اساسا یک رویداد مهمی مثل 
انتخابات نیازمند یک بســتر و زیرســاخت 
تاثیرگذار است که در قالب آن امکان انتقال 
ایده ها و مطالب و پاســخگویی با سوالات 
فراهم باشــد. در جامعه امروز، ما شاهد آن 
هستیم که رســانه های سنتی مانند رادیو و 
تلویزیون و مطبوعات اثرگذاری جدی را در 
انتخابات داشــته و نقش خاص خودشان را 
ایفا می کنند ولی مســاله اینجاست که این 
رســانه های با یک ســری محدودیت های 

جدی مواجه هستند.
این فعال رســانه ادامه داد: مــا در عرصه 
رسانه های کلاسیک یعنی رادیو و تلوزیون 
شاهد آن هســتیم که امکانی برای رقابت 
وجود نــدارد و در این مجموعه ها یک نوع 
انحصار و انحصارطلبی رخ داده اســت. این 
رســانه ها امروز در اختیار یک جریان خاص 
است و در مقابل اکثریت جامعه هیچ نقشی 
در حضــور در این رســانه ها یا اســتفاده و 

بهره برداری از  آنها را ندارد.
مدیرمســئول روزنامه اعتمــاد ملی افزود: 
افزون بــر این نیز، رســانه های مکتوب و 
کاغذی نیز با چند چالش مهم مواجه هستند 
که همین چالش هــا آنان را به نحوی دچار 
محدودیت کرده اســت. اولین چالش مهم 
این رسانه ها بحث گرانی کاغذ و مشکلات 
اقتصادی اســت و چالش دومــی که این 
رسانه ها با آن مواجه شده اند، مساله افزایش 
نقــش و تاثیرگذاری رســانه های مجازی 
بوده که باعث شــده تا رسانه های مکتوب 

رونق قبلی را نداشته باشند. افزون بر اینکه 
رســانه های مکتوب و کاغذی درگیر یک 
سری محدودیت ها و سانسورها هستند که 
امکان تعامل و حضور فعال برای فعالیت در 
انتخابات  اتفاقات گسترده مانند  عرصه ها و 

را نداشته باشند.
وی بــا بیان اینکه ما امــروز در مقابل این 
همــه محدودیت هایی که رســانه ها با آن 
مواجه هســتند، رسانه های مجازی را داریم 
کــه امکان بهتری برای فعالیت در کشــور 

را دارند، تصریح کرد: ما طی ادوار گذشــته 
در عرصه  شــاهد شــکل گیری فضاهایی 
مجازی مانند توییتر، اینســتاگرام و تلگرام 
بوده ایم. در همین راســتا، به طور عام و به 
دلیل محدودیت هایی، دسترســی عموم به 
شــبکه هایی از جمله توییتر و تلگرام دچار 

مشکلاتی شد.
از  فــارغ  البتــه  داد:  ادامــه  حق شــناس 
برای شــبکه های  کــه  محدودیت هایــی 
اجتماعــی ماننــد توییتــر و تلگــرام بــه 

دلیــل فیلترینگ ایجاد شــد، یک ســری 
محدودیت هایی وجود داشــت که بیشــتر 
به ســاختار و امکانات آن شــبکه اجتماعی 
مربوط می شود. مثلا شبکه اجتماعی توییتر 
بیشــتر با نگاه نخبگانی صورت می گیرد و 
فضا بیشتر نوشتاری بوده و که البته همین 
نوشتار محدودیت داشــته و نوشتار در این 
فضا باید شــرایط خاص و ویژه خودش را 
داشته باشد.این فعال رسانه با اشاره به ظهور 
شــبکه اجتماعی کلاب هــاوس در ایران، 

گفت: این شــبکه اجتماعی مجموعه ای از 
اتاق ها یا تالارهای گفت وگــو را در اختیار 
اعضــای خودش قرار می دهــد و اعضا در 
ایــن اتاق ها فرصت و امــکان خوبی برای 
گفت وگو و ارائه نظرات، مطالب و سوالات 
خودشــان را دارند. ما در همین مدت کوتاه 
شاهد استقبال خوبی از این شبکه اجتماعی 
بودیم و به نظر می رسد که در آینده نزدیک، 
اســتقبال از این شــبکه اجتماعی بیشتر و 
بیشتر شــود. چراکه این شــبکه اجتماعی 
فرصت خوبی را در اختیار اعضا قرار داده و 

ویژگی منحصر به فرد این شبکه در قیاس 
با رسانه های مشابه مانند رادیو و صداوسیما 
در این اســت که ما در آن رســانه ها شاهد 
گفت وگوی یک طرفــه بودیم ولی در این 
شــبکه اجتماعی، گفت وگوها به صورت دو 
سویه اســت و همین ویژگی به نوعی یک 
فضای آزاداندیشی را بدون محدودیت برای 

مردم فراهم می کند.
وی گفــت: مســاله اصلــی در مباحثــی 
مانند سیاســت یا انتخابــات، انتقال پیام و 

تاثیرگذاری اســت. وقتی که یک ساختاری 
مانند کلاب هاوس ایــن فرصت را فراهم 
مسئولان  یا  علی القاعده سیاسیون  می کند، 
از آن اســتقبال خواهند کــرد، چراکه یک 
سیاســتمدار در نهایت به دنبال آن اســت 
که بتواند پیام را بــه مخاطب منتقل کرده 

و اثرگذار باشد.
حق شــناس با اشــاره به حضــور ظریف و 
صالحی در کلاب هــاوس، گفت: در زمان 
حضور این آقایان در این شــبکه اجتماعی 
بالغ بر 8 هزار نفر حضور داشــتند و باعث 
شــدند که گفت وگویی در این سطح بزرگ 
انجام شــود. حال اگر ایــن آقایان قرار بود 
با  کــه در دوران اصلاحــات گفت وگویی 
عموم داشــته باشــند، باید چنین جلسه ای 
را در دانشــگاه برگزار می کردند که در این 
جلســات نهایت 500 یــا حداکثر 800 نفر 
حاضر می شدند ولی در این شبکه اجتماعی، 
ظرفیتی ده هــا برابر آن تعداد وجود دارد و 
افراد می توانند بدون هیچ تشریفات و مجوز 
و ســفر و ... از خانــه یا محــل کار در این 
گفت وگوها شــرکت کننــد. بنابراین چنین 
اتفاقی یک ظرفیت خوبی اســت که باید از 

آن به درستی استفاده کرد.
وی افــزود: من فکر می کنم که این فضای 
ایجاد شده، فضای خوبی است که در آینده 
اثرات خودش را خواهد داشت، به ویژه آنکه 
این مباحث در رســانه منعکس می شــود و 

انعکاس خبری خودش را هم دارد.
ایــن عضو حزب اعتماد ملــی گفت: ما در 
گام اول شاهد این بودیم که اصلاحات این 
کار را کردنــد و در آینده نیز احتمالا حزب 
اعتمادملی به صورت جدی به این مســاله 

فکر خواهد کرد.

یاداشت

آخرین تحولات برجامی قبل از جلسه وین؛
ظریف: در صورت رفع کامل تحریم ها و راستی آزمایی به تعهدات مان برمی گردیم

محمــد جواد ظریف وزیر امور خارجه جمهوری اســلامی 
ایران روز گذشــته به درخواســت دامینیک راب، همتای 

بریتانیایی، با وی به صورت تلفنی گفت وگو کرد. 
طرفین در این گفت وگو آخرین تحولات مربوط به برجام 
و بویژه برگزاری نشست پیش روی کمیسیون مشترک در 

وین را مورد بررسی قرار دادند. 
وزیر امور خارجه کشــورمان در این گفت وگو، بار دیگر بر 
ضرورت برداشتن کامل و نهایی تحریمهای غیر قانونی و 
ناعادلانه آمریکا، بگونه ای که جمهوری اسلامی ایران آنها 
را راســتی آزمایی کند تاکید کرد و افزود: در این صورت 

است که به تعهدات خود باز خواهیم گشت. 
وزیر امور خارجه کشــورمان از کشــورهای اروپایی عضو 
برجام خواست تا ضمن احترام به تعهدات برجامی شان، در 

نشست وین سازنده ظاهر شوند. 
وزیــر خارجه انگلیس نیــز در این گفتگو اظهار داشــت 
کشــورش برای به ثمر  نشســتن مذاکرات تلاش خواهد 

کرد. 
دو طــرف در این گفتگوی تلفنی همچنین در مورد برخی 

مسائل سیاسی و کنسولی دوجانبه تبادل نظر کردند.
عراقچــی: در رفع تحریم ها از گرده مــردم ذره ای تردید 

نخواهیم کرد
سید عباس عراقچی با اشاره به انتقادهای داخلی از سوی 
هر دو جناح به تیم سیاست خارجی کشورمان، تاکید کرد: 
در رفع تحریم ها از گرده مردم ذره ای تردید نخواهیم کرد، 

و لحظه ای سنگر را خالی نخواهیم گذاشت.
ســید عباس عراقچی، معاون سیاسی وزیر امور خارجه با 
انتشــار عکســی از برخی از انتقادها از سوی هر دو جناح 
سیاســی کشــور از او و تیم سیاســت خارجی در صفحه 

اینستاگرام خود نوشت:
در اجــرای ماموریتی که برای تامین منافع ملی جمهوری 
اســلامی ایران، و رفع تحریم ها از گرده مردم، بر عهده 
داریــم ذره ای تردید نخواهیم کرد، و لحظه ای ســنگر را 

خالی نخواهیم گذاشت.
منطبق بر مواضع قطعی نظام و رهبری، مصاف سنگین ما 
در دفاع از منافع ملت، خون شــهدا و آرمان های انقلاب تا 
آخرین نفس ادامه خواهد داشــت و هیچ تهدید و شانتاژی 

ما را از این مسیر منصرف نخواهد کرد.
رابرت مالی؛ نماینده آمریکا برای مذاکرات غیرمســتقیم با 

ایران در وین
یک رسانه آمریکایی گزارش داد: نماینده دولت آمریکا در 
امور ایران قرار است هدایت تیم این کشور در نشست وین 

را بر عهده داشته باشد.
به گزارش ایسنا، شــبکه خبری سی.ان.ان در گزارشی به 
نقل از یک مقام ارشد دولت آمریکا آورده است که رابرت 

مالی نماینده آمریکا در نشست وین خواهد بود.
بنابر این گزارش، مالی نماینده ویژه دولت آمریکا در امور 
ایران قرار اســت در وین حاضر شود تا نماینده این کشور 

در مذاکرات غیرمستقیم با ایران باشد.
دولت مکلف اســت مطابق قانون مصوب مجلس با برجام 

برخورد کند
سخنگوی هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: 
دولت و سازمان انرژی اتمی مکلف است تا مطابق قانون 
اقدام راهبردی برای لغو تحریمها در خصوص برجام عمل 
کنــد و هیچ گونه مذاکره ای بین ایــران و آمریکا در این 

مقطع  صورت نخواهد گرفت.
به گزارش ایســنا، محمد حسین فرهنگی در حاشیه جلسه 
علنی امروز مجلس در جمع خبرنگاران با اشاره به جزئیات 
جلســه غیرعلنی امروز صبح نمایندگان بیان کرد:  در این 
جلســه در خصوص برجام مســائلی به بحث گذاشته شد. 
در خصوص ایالات متحــده آمریکا اکنون ما منتظر اقدام 
عملی هســتیم چرا که این آمریکایی ها بودند که برجام 
را یکجانبــه متوقف کردند. هیــچ گونه مذاکره ای بین ما 

و آمریکا اتفاق نمی افتد. ســایر قدرتهای جهانی اگر می 
خواهند می تواننــد با آمریکا مذاکره کنند اما مبنای عمل 
دولت و سازمان انرژی اتمی قانون مصوب مجلس است و 
هیــچ گونه مذاکره ای بین ایران و آمریکا صورت نخواهد 

گرفت.
وی در ادامه با بیان اینکه در جلسه غیرعلنی صبح امروز 
قرارداد بین ایران و چین نیز مورد بحث و بررســی قرار 
گرفت، اظهار داشــت: این روزها مســائلی در این زمینه 
در رســانه ها مطرح شــده بود که صحت نــدارد. این 
قرارداد اکنون یک توافق کلی اســت که در جلسه امروز 
توضیحاتی در خصوص این ســند ارائه شــد. گروهی از 
نماینــدگان نیز نظرات خــود را در این خصوص مطرح 
کردند نمایندگان معتقد بودند براساس فصول ۷۷ و 1۲5 
قانون اساســی هر موقع این قرارداد قابلیت اجرایی پیدا 
کند باید با ذکر مشــخصات، مجلــس نیز در جریان قرار 
گیرد. البته همه بر این باور بودند که براساس اصل 1۷۶ 
قانون اساســی در مواردی که به حوزه امنیتی و نظامی 
بازمی گردد  این شــورای عالی امنیت ملی است که حق 

اظهارنظر دارد.
ســخنگوی هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی در ادامه 
تصریح کرد: در این سند در خصوص مسائل پولی و ارزی 
و همکاری اقتصادی و ســرمایه گــذاری های اقتصادی 
سیاستهای کلی تبیین شــده و دولتها نقش تسهیل گر را 
در ایــن زمینه دارند. قرار شــد تا کمیســیون ویژه ای در 
مجلس تشکیل شود تا گامهای اجرایی این سند با دقت و 
شــفافیت مورد نظارت قرار گیرد. بحث واگذاری سرزمین 
اصلا صحت ندارد بلکه سیاســتهای کلی برای همکاری 

اقتصادی و سرمایه گذاری در این سند دیده شده است.
مقامات بلند پایه ایران، روســیه، چین، فرانسه، انگایس و 
آلمان قرار است روز سه شنبه در پایتخت اتریش گرد هم 
جمع شوند تا در قالب کمیســیون مشترک درباره مسائل 

پیرامون توافق هسته ای بحث و رایزنی کنند.
علــی رغم حضور نمایندگانی از ایــران و آمریکا در وین، 
مقامات این دو کشــور دیدار مستقیم با یکدیگر نخواهند 
داشت و رابرت مالی تنها دیدارهایی با مقامات سایر طرف 

های توافق هسته ای خواهد داشت.

اساسا یک رویداد مهمی مثل انتخابات نیازمند یک بستر و زیرساخت تاثیرگذار است که 
در قالب آن امکان انتقال ایده ها و مطالب و پاسخگویی با سوالات فراهم باشد. در جامعه 

امروز، ما شاهد آن هستیم که رسانه های سنتی مانند رادیو و تلویزیون و مطبوعات 
اثرگذاری جدی را در انتخابات داشته و نقش خاص خودشان را ایفا می کنند ولی مساله 

اینجاست که این رسانه های با یک سری محدودیت های جدی مواجه هستند

,,
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برنامه تولید و توزیع روغن برای سال ۱۴۰۰ اعلام شد
بــر اســاس نامه دبیــر ســتاد تنظیم بــازار، 
کارخانجات تولیدی در ســال جاری باید نسبت 
به تولید ماهانــه 180 هزار تن روغن که 1۲0 
هزار تن در بخش های خانوار، ۲5 هزار تن در 
بخش صنف و 35 هــزار تن در بخش صنعت 
خواهــد بود، اقــدام کنند.به گــزارش روزنامه 
»صبح امروز« و به نقل از ایسنا، عباس قبادی 
نامه ای به مســئولان ســازمان حمایت،  طی 
وزارت جهاد کشاورزی، شرکت بازرگانی دولتی 
ایران و معاونت امور صنایع وزارت صمت درباره 
سیاستگذاری عرضه و توزیع روغن خوراکی در 
ســال 1400، اعلام کرده که میزان روغن خام 
مورد نیاز برای تولید و توزیع روغن نباتی برای 
شش ماهه اول سال 1400 معادل یک میلیون 
و 50 هزار  تن )۷۹0 هزار تن روغن خام و ۲۶0 
هزار تن روغن از محل استحصال دانه روغنی 

وارداتی( مصوب شده است.
مقادیر نیاز روغن خام برای تحقق برنامه تولید 
و آرامش بازار نیز شــامل ۲40 هزار تن روغن 
خام پالم، 400 هزار تن روغن خام آفتاب، 150 
هزار تن روغن خام ســویا، اســت. همچنین از 
محل اســتحصال روغن از دانه روغنی ســویا 
وارداتی حدود ۲۶0 هزار تن روغن اســتحصال 
می شــود که در فرایند تولید و عرضه به کشور 

قرار خواهد گرفت.
وی همچنیــن بــا بیان اینکه جدول ســهمیه 
کارخانجــات تولیدی مورد تاییــد انجمن ها و 
تشــکل های ذیربط قرار گرفته، در نامه نوشته 
که کارخانجات تولیدی بر اساس برنامه ابلاغی 
باید نسبت به تولید ماهانه 180 هزار تن روغن 
کــه 1۲0 هزار تن در بخش هــای خانوار، ۲5 
هزار تــن در بخش صنف و 35 هــزار تن در 

بخش صنعــت خواهد بود، اقــدام کنند. البته 
جابجایــی ارقام اعلامی در صــورت لزوم و به 

منظور مدیریت بازار امکان پذیر خواهد بود.
همچنین بر اساس اعلام دبیر ستاد تنظیم بازار 
کارخانجــات تولیدی باید برنامــه ریزی لازم 
برای تولید روغن در بخــش خانوار به صورت 
۷0 درصد روغن مایــع )معادل 84 هزار تن( و 

30 درصد روغن نیمه جامــد )معادل 3۶ هزار 
تــن( و به تفکیک روغن تولیــدی مایع خانوار 
۶0 درصــد پخت و پز )معــادل 50 هزار تن( و 
40 درصد ســرخ کردنی )معادل 34 هزار تن( 
را در دستور کار قرار دهند. در ادامه این نامه با 
اشاره به تکالیف دولت در رصد و پایش واردات 
و توزیع انواع روغن خام و ســاخته شده، همه 

واحدهــای تولیدی، توزیعــی و پخش مکلف 
بــه ثبت اطلاعات ترخیــص، تولید و توزیع به 
تفکیک خریدار در سامانه جامع تجارت داخلی 
شدند. سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولید 
کنندگان نیز باید بــر کلیه مراحل تامین، تولید 
و توزیع و رعایت قیمت هــای مصوب نظارت 
حداکثری داشــته باشــد و با تخلفات احتمالی 

برخورد کند.
گفتنی است که بر اســاس آمار 11 ماهه سال 
13۹۹، از بیــن کالاهــای منتخــب صنعتی، 
بیشــترین کاهش تولید مربوط به روغن ساخته 
شــده نباتی بوده که بــا 1۶.۲ درصد کاهش از 
حدود یک میلیون و ۶50 هزار تن در 11 ماهه 
ســال 13۹8 به یک میلیون و 380 هزار تن در 
مدت مشابه سال گذشته رسیده است. همچنین 
بر اساس این آمار در بهمن ماه سال قبل تولید 
روغن به 1۶5 هزار تن رسیده است که نزدیک 
به 10 درصد نسبت به ماه قبل از خود افزایش 
داشته اســت. این در حالی است که بر اساس 
نامه تولید روغن بایــد ماهانه به 180 هزار تن 
برسد.اواخر شــهریور پارســال بود که عرضه 
روغن جامد در فروشــگاه ها کم شــد و قیمت 
آن نیــز افزایش یافت. کمتر از یک ماه بعد نیز 
روغن مایع در بازار کمیاب شــد؛  به طوری که 
این کالا یا در مغازه ها و فروشــگاه های بزرگ 
نبود یا به هر نفــر تنها یک روغن فروخته می 
شد. اگر چه بنا بر وعده مسئولان مربوطه قرار 
بــود از اوایل دی ماه روغن در بــازار توزیع و 
مشــکل این کالای پرمصرف حل شود، اما به 
نظر می رســد این وعده در بخش روغن جامد 
هنوز  عملیاتی نشده است؛  به طوری که اوایل 
اسفند فروش روغن جامد با کارت ملی خبرساز 
شــد. اما معاون بازرگانی داخلی وزارت صمت 
فــروش روغن با کارت ملی را تکذیب کرد و از 
افزایش ۲5 درصدی تولید روغن خبر داد. نهایتا 
اواخر اسفند پارســال قائم مقام وزیر صمت در 
امور بازرگانی به وجود مشکلاتی در بازار روغن 
جامد اذعان کرد و وعده داد که این مشــکلات 

در فروردین 1400 برطرف شود.

خسارت ۳۵ هزار هکتاری اراضی 
کشاورزی خراسان شمالی طی سال 

زراعی امسال
معاون برنامه ریزی سازمان جهاد کشاورزی خراسان شمالی گفت: طی سال زراعی 

امسال 35 هزار و 300 هکتار از اراضی کشاورزی این استان خسارت دیدند.
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، بهنام فر اظهارکرد: دو هزار 
500 هکتار از این مســاحت مربوط به بخش باغی و مابقی متعلق به بخش زراعی 

است.
وی افزود: بیشترین خسارت وارد شده در سال زراعی جاری به علت بروز سرمازدگی 
بوده است و سرما در بخش زراعی بیشتر به مزارع کلزا، گندم و جو در بخش باغی 

به باغات بادام، هلو و زردآلو بوده است.
به گفته بهنام فر خســارت وارد شــده به بخش کشاورزی 15۲ میلیارد تومان بوده 

است.
وی در ادامه با تاکید بر اینکه یکی دیگر از نگرانی های اصلی ما در ســال زراعی 
جاری عدم بارندگی های نرمال اســت، تصریح کرد: میزان بارندگی از ابتدای پاییز 
تا آخر اسفندماه سال گذشته 40 درصد عقب است و اگر روند به همین شکل ادامه 

یابد نگران خشکسالی هستیم.
این مقام مســئول تاکیدکرد: اگر طی فروردین و اردیبهشــت سال جاری بارندگی 

های خوبی نداشته باشیم باید منتظر خسارت ها وخشکسالی نیز باشیم.

اختصاص ۱۵ هزار میلیارد ریال به 
پروژه های عمرانی خراسان رضوی

استاندار خراسان رضوی گفت: بر اساس دستور معاون اول رئیس جمهور به رئیس 
کل بانــک مرکزی و تعدادی از بانک های عامل کشــور  15 هزار میلیارد ریال به 

پروژه های عمرانی خراسان رضوی اختصاص می یابد. 
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از اداره کل روابط عمومی اســتانداری 
خراســان رضوی، محمدصادق معتمدیان در خصوص دســتاوردهای سفر یکروزه 
معاون اول رئیس جمهور به خراسان رضوی تشریح کرد: تعدادی پروژه در این سفر 
مورد بهره برداری قرار گرفت که عمده این پروژه ها در حوزه شــهرداری، مدیریت 
شهری و بخشی هم مربوط به حوزه آموزش و پرورش و حاشیه شهر  قرار داشت. 
اســتاندار خراسان رضوی یکی از مهم ترین دســتاوردهای سفر معاون اول رئیس 
جمهور را توافق در جهت تامین مالی برای پروژه های عمرانی اســتان دانســت و 
گفت: از ماه ها قبل مدیریت استان در راستای تحرک بخشی به پروژه های عمرانی 

و اقتصادی این موضوع را پیگیری می کرده است. 
وی افزود: بر اســاس دســتوری که معاون اول رئیس جمهور به رئیس کل بانک 
مرکزی و تعدادی از بانک های عامل کشــور صــادر کردند، حدود 15 هزار میلیارد 
ریال اعتبار از طریق ماده 5۶ و در واقع به عنوان فاینانس داخلی از طریق بانک ها 

به پروژه های عمرانی استان در دو بخش اختصاص خواهد یافت.
معتمدیــان اضافه کرد: این اعتبار به پروژه های عمرانــی در حوزه راه ها و آب و 
فاضلاب اختصاص خواهد داشت که در این راستا شاهد شتاب بخشی به پروژه های 
عمرانی در این دو حوزه مهم که از اولویت های زیرســاختی اســتان محســوب 

می شوند، خواهیم بود. 
استاندار خراسان رضوی ادامه داد:  در جلساتی که در نهاد ریاست جمهوری داشتیم 
بین بانک های عامل و  صندوق توســعه ملی توافقی هم انجام گرفت که از محل 
منابع صندوق توســعه ملی، تامین منابع مالی واحدهای فعال اقتصادی اســتان در 
بخش های کشــاورزی صنعت معدن و گردشگری صورت گیرد. بر این اساس یک 

کف 1۷ هزار میلیارد ریال تعیین شده است. 
وی در همین راستا اضافه کرد: پرونده واحدهای مورد نظر بعد از توجیه طرح ها و 
تایید شرایط شکلی آنها توسط بانکهای استان برای تامین اعتبار به صندوق توسعه 

ملی ارسال خواهد شد تا توسط بانک های عامل پرداخت صورت گیرد.

 تجارت ۷.۵ میلیارد دلاری ایران 
در اسفند ماه

طبق اعلام مسئولان گمرک ایران کارنامه تجارت خارجی کشورمان در اسفند ماه، 
هفت میلیارد و 458 میلیون دلار بود که سهم صادرات، سه میلیارد و 3۲8 میلیون 

دلار و سهم واردات چهار میلیارد و 130میلیون دلار بوده است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، سید روح اله لطیفی، سخنگوی 
گمرک گفت: کارنامه تجارت خارجی  کشورمان در آخرین ماه سال گذشته نسبت 

به بهمن ماه، افزایش  ۶41 میلیون دلاری و رشد ۹.4 درصدی داشته است. 
 لطیفــی در خصوص جزئیات تجارت خارجی کشــور در اســفندماه افزود: تجارت 
خارجی غیرنفتی کشور در اسفند ماه در مقایسه با بهمن ماه، با افزایش 1۹3 میلیون 
دلاری و رشد شش درصدی  در صادرات و افزایش 448 میلیون دلاری در واردات 

و رشد 1۲ درصدی همراه بوده است. 
وی افزود: در بهمن ماه عملکرد تجارت خارجی کشور شش میلیارد و 81۷ میلیون 
دلار بود که ســهم صادرات ســه میلیارد و 135 میلیون دلار و ســهم واردات سه 
میلیارد و ۶8۲ میلیون دلار بوده است اما در اسفند ماه، تجارت خارجی کشور بهبود 
یافته و  به هفت میلیارد و 458میلیون دلار رســید که نســبت به بهمن  ماه ۶41 

میلیون دلار افزایش  را شاهدبودیم. 
ســخنگوی گمرک با اشــاره به پنج مقصد صادراتی کالاهای ایرانی در اسفندماه، 
توضیــح داد: چین با دومیلیون و ۶۷ هزار تن به ارزش 855 میلیون دلار و رشــد 
۲0درصدی در وزن و یک درصدی در ارزش نسبت به بهمن ، عراق با یک میلیون 
و 5۶5هزار تن به ارزش 51۶ میلیون دلار و رشد هشت درصدی در ارزش، امارات 
بــا یک میلیون و ۲۹1هزار تن به ارزش 454 میلیون دلار و رشــد 11درصدی در 
وزن و ســه درصدی در ارزش، ترکیه با 4۲۲ هزار تن به ارزش ۲81میلیون دلاری 
و رشــد 155 درصدی در وزن و 35 درصدی در ارزش وافغانستان با 5۷1 هزارتن 
به ارزش 1۹۹میلیون دلار و رشد ۷.5درصدی ارزش کالا نسبت به بهمن ماه، پنج 
مقصد اول صادرات کالاهای ایرانی بودند که  جمعا با پنج میلیون و ۹10هزار تن به 
ارزش دو میلیارد و 305میلیون دلار  ۶4درصد وزن و ۶۹درصد ارزش کل صادرات 

کشورمان در اسفندماه را  به این پنج کشور اختصاص یافته است.
وی در خصوص کشــورهای طرف معامله با کشورمان برای واردات کالا نیز گفت: 
امــارات با 551 هزارتن کالا به ارزش یک میلیارد و 1۹5میلیون دلار و رشــد 48 
درصدی در وزن و 13درصدی در ارزش نســبت به بهمن ماه ، چین با 301 هزار 
تــن به ارزش ۹۶5 میلیون دلار و کاهش دو درصدی در وزن و افزایش ۶درصدی 
در ارزش، ترکیــه با 43۶ هزار تن به ارزش 50۶میلیون دلار و افزایش ۲1درصدی 
در وزن و 18درصــدی در ارزش ، آلمــان با ۹۷هزار تن به ارزش 1۷۲میلیون دلار  
و کاهــش 48 درصــدی در وزن و 18درصدی در ارزش و هند با ۹۹ هزار تن کالا 
بــه ارزش 138میلیون دلار با کاهش 55 درصدی در وزن و 31درصدی در ارزش 
نســبت به بهمــن ماه  به ترتیب پنج کشــور طرف معامله بــرای واردات کالا به 
کشورمان در اســفند ماه بودند که جمعا با یک میلیون و484هزار تن به ارزش دو 
میلیارد و ۹۷۶میلیون دلار،  5۶ درصد وزن و ۷۲ درصد ارزش کل واردات در اسفند 

ماه را  به خود  اختصاص داده اند .

خبر

مرغِ پر کشیده به سفره ها باز می گردد؟
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است  کســی 
صفهای  که 
خرید  طویل 
بــه  را  مــرغ 
ندیــده  چشــم 
گفته  به  باشــد. 
در  کارشناســان 
کــه  روزهایــی 
ی  ســت ها سیا
دولتــی و عادی 
شــدن ترس از بیماری کرونا برای 
مــردم، بــه نارنجی شــدن دوباره 
وضعیت شــهرها منجر گشته است، 
به  ایســتادن در صف هــای خرید 
خــودی خود عاملی نگــران کننده 

است.
کمبــود مرغ در روزهــای اخیر و از 
ابتدای ســال جاری تا کنون بیش 
از پیش به چشــم می آید، به طوری 
کــه در روز 1۲ و 13 فروردین مرغ 
برای خرید  آماده طبخ به ســختی 
پیدا می شــد و اگر مرغــی هم بود 
یا قطعه بنــدی و یا طعم دار شــده 
و طبیعتا قیمت آن بســیار بالاتر از 

قیمت عرف تعیین شده روز بود. 
در روزهــای اخیر نیــز ویدئویی در 
شــبکه های اجتماعــی دســت به 
دست می شــد که حکایت از هجوم 
هموطنان به یک مرغداری داشت، 
اما به سرعت تکذیب آن صادر شد 
و بیان کردند کــه توزیع مرغ زنده 

صورت گرفته بوده است.
آغاز زمزمه های افزایش قیمت مرغ

قریب به 10 ماه از تولین زمزمه های 
گرانی مرغ می گذرد و سال گذشته 
و التهابــات بازار مــرغ نیز در حالی 
پایان یافت، که مردم ســاعت ها در 

صف های طویل برای خرید تنها چند 
عدد مرغ می ایستاند اما مسئولین امر 
خبر از عدم مشــکل در تامین بازار 

مرغ در سال جاری می دادند.
زمزمه های افزایش قیمت مرغ از در 
تابستان سال گذشته شروع شد، در 
به  آن زمان کمبود نهاده های دامی 
عنوان مهم تریــن عامل در افزایش 
قیمت مرغ عنوان می شد. در همان 
ابتدای گرانی ها، وعده های مسئولان 
و وزیــر جهاد کشــاورزی مبنی بر 
کاهش قیمت مرغ آغاز شــد؛ اما نه 
تنها وعده ها به درســتی و آنطور که 
نیاز جامعه بود محقق نشد و قیمت ها 
کاهش نیافت، بلکه خود مرغ هم به 
مــرور و در برخی بازه های زمانی به 

کالایی کمیاب تبدیل شد.
پــس از آن امــا، قاچــاق و دلالی 
را مقصــر دانســتند و در زمانــی 
نیــز مرغداران را مســبب کمبود و 
گرانــی خواندند که مــرغ را عرضه 
نمی کردند. اکنون اما نبود نظارت بر 
بازار توزیع و تقاضای کاذب بیش از 
عرضه دلیل اصلی التهاب بازار اعلام 

می شود.
سوالی که مطرح می شود این است 
کــه آیا کمبودها در بــازار مرغ تنها 
بــه کمبود نظارت بــاز می گردد؟ و 
یا ایــن دلایل تنهــا عناوینی برای 
کتمان سرنخ اصلی کمبودهای اخیر 

هستند؟
قطعه بندی مرغ ممنوع!

چند روز پیــش کاظم خاوازی، وزیر 
جهــاد کشــاورزی در نامــه ای به 
صنعت  وزیر  رزم حســینی،  علیرضا 
معــدن و تجارت اعــلام کرد که تا 
اطلاع ثانوی از هر گونه قطعه بندی 
در سطح اصناف جلوگیری به عمل 

آید. همچنین واحدهای بسته بندی 
بزرگ پایش و حجــم تولید آنها به 
طور پیوسته رصد تا از سقف مصوب 

قرارگاه استانی تجاوز نکند.
لزوم نظارت بر توزیع

دو روز قبل نیــز نایب رئیس کانون 
در  گوشــتی  مرغداران  سراســری 
صداوســیما  خبرگزاری  بــا  گفتگو 
گفــت: به رغم اینکــه افزایش نرخ 
مصوب مــرغ، انگیزه تولیــد را دو 
چندان می کند، اما شرط اصلی ثبات 
قیمتی در بازار مرغ نظارت بر توزیع 

این محصول است.
حبیب اسدالله نژاد افزود: در چند ماه 
گذشته به واســطه تامین نشدن به 
موقع نهاده های دامی یا نبود نظارت 
بر توزیع مرغ در سطح کشور، شاهد 
التهابات و نوســانات شــدیدی در 
بــازار مرغ بودیم که ایــن التهابات 
تصویر منفی بــر کارکرد واحدهای 
عنوان  به  مــردم  تولیدی همچنین 

مصرف کنندگان نهایی داشته است.
وی گفت: به رغم اینکه ماهانه 130 
برای  میلیــون قطعه جوجه ریــزی 
تامین بازار مــرغ صورت گرفت، اما 
نبود نظارت کافی بر توزیع مرغ پس 
از واحدهای  این محصول  ارسال  از 
مرغداری به کشتارگاه باعث شد اثر 

مازاد تولید در بازار کمتر دیده شود.
وی بــا بیــان اینکــه »بــا تدابیر 
صورت گرفتــه از ســوی قــرارگاه 
ســاماندهی مرغ، قیمــت مرغ زنده 
از 14 هــزار و 400 تومــان به 1۷ 
هــزار و 100 تومــان و مــرغ گرم 
از ۲0 هــزار و 400 تومــان به ۲4 
هــزار و ۹00 تومــان افزایش یافته 
اســت« افزود: هر چند این افزایش 
قیمت انگیزه تولیــد ایجاد می کند، 

اما بــه تنهایی نمی توانــد التهابات 
بازار را از بین ببرد، بنابراین شــرط 
اصلی نوســانات قیمت در بازار مرغ 
نظارت بــر توزیع این محصول پس 
از تحویل آن از واحدهای مرغداری 

به کشتارگاه هاست.
بایــد  گفــت:  اســدالله نژاد 
بــرای  لازم  برنامه ریزی هــای 
جلوگیــری از خروج مرغ از شــبکه 
توزیع پس از کشــتار انجام گیرد و 
شــرایط به گونه ای باشــد که مردم 
بتوانند به ایــن کالای پروتئینی به 
سادگی و با قیمت مصوب دسترسی 

پیدا کنند.
وی افزود: اگر نظارت کافی صورت 
نگیرد، قطعا این افزایش قیمت هیچ 
تاثیری بر اصــل موضوع نمی گذارد 
و باز هم مرغ خارج از شــبکه توزیع 
مصوب با قیمت بیشــتر به دســت 

مردم می رسد.
تبعات دو نرخی شدن قیمت 

گوشت مرغ 
تولیدکننــدگان  انجمــن  عضــو 
نیز  کشور  مرغ  گوشــت  زنجیره ای 
تبعات دو نرخی شدن قیمت گوشت 
مرغ را برشــمرد و اذعان داشت: دو 
نرخی شــدن مرغ در بازار منجر به 
حضور واســطه ها، افزایش تقاضای 
کاذب از ســوی مصرف کنندگان و 
در نهایت اختلال در سیســتم توزیع 
شد اما با توجه به بهبود شرایط تولید 
و افزایــش عرضه این کالا در بازار، 
پیش بینــی می کنیم طی یک تا دو 
هفته آینــده قیمت این کالا در بازار 

به تعادل برسد.
مریــم زاهــد، از فعالیــن بخــش 
بــا توجه به  ادامــه داد:  خصوصی 
شــرایط فعلی توزیع نهاده ها، قیمت 

۲4 هزار و ۹00 تومــان برای مرغ 
امیدوار هستیم  گرم منطقی است و 
که با بهبود سیســتم توزیع، مرغ با 
همین قیمت به دست مصرف کننده 

نهایی برسد.
آرامش در راه بازار مرغ

پس از تمام این چالش ها، روز گذشته 
وزارت  دامی  تولیــدات  امور  معاون 
جهاد کشاورزی گفت: با بهبود روند 
توزیع مرغ در تمام استان ها، در یک 
تا دو روز آینده آرامش بیشتری را در 

بازار شاهد خواهیم بود.
به گزارش وزارت جهاد کشــاورزی، 
مرتضــی رضایی با بیان اینکه تنش 
بــازار مرغ ناشــی از افزایش تقاضا 
در بــازار و عملکرد ضعیف در توزیع 
است، افزود: قرارگاه ساماندهی مرغ 
مرتبط  دستگاه های  تمامی  با  کشور 
با تولید، نظارت و توزیع با دســتور 
است  تشکیل شده  رئیس جمهوری 
و شــبانه روزی در تمام کشتارگاه ها 

نیروهایی مستقر هستند.
وی دربــاره برنامه ریزی برای تامین 
مرغ در بازار اظهارداشت: تعداد 135 
میلیون جوجــه ریزی و تولید جوجه 
انجام شده است و مشکلی در تأمین 
گوشت مرغ ایجاد نشد، ولی تقاضا و 
بازار موجب کمبود گوشت  تنش در 

مرغ شد.
معاون امور تولیدات دامی وزیر جهاد 
کشاورزی تصریح کرد: اکنون  1۲8 
میلیون جوجه ریزی شده که گوشت 
مرغ آن از اواســط اردیبهشت وارد 
بازار خواهد شــد که نسبت به سال 

قبل بسیار بالاتر است.
ارز  با  وی دربــاره توزیع نهاده هــا 
نهاده های  تمــام  ترجیحی گفــت: 
وارداتــی ذرت و ســویای مورد نیاز 

اجداد،  مــرغ  برای  پرورش طیــور 
گله های مادر و جوجه های گوشتی، 
کامــل تأمین می شــود و نظام مند 
)سیستمی( در ســامانه بازارگاه بین 
اند  مرغدارانی که جوجه ریزی کرده 

در کمترین زمان توزیع می شود.
پایانی بر داستان تکراری نوسان 

قیمت مرغ؟
یکی از سیاســت هایی که دولت از 
مرغ  قیمت  افزایــش  ابتدای  همان 
اتخــاذ کرد، سیاســت اعلام قیمت 
مصوب بود؛ در ابتدای تابستان سال 
گذشــته رقم قیمت مصــوب تقریبا 
15هزار تومان اعلام شد و در اواسط 
پاییــز نیز به ۲0هــزار و 400تومان 
تغییــر پیدا کــرد. اکنــون نیز رقم 
۲4هزار و ۹00 تومان در نظر گرفته 
شده اســت. در این بین کارشناسان 
بر این باور هســتند کــه این اعلام 
نرخ به واسطه گری می انجامد و پای 
دلالان را بــه میدان باز و دو نرخی 

ایجاد می کند.
بی شــک در روزهــای کرونایی و 
مشکلات معیشتی و اقتصادی که به 
واســطه آن ایجاد شده است، سفره 
مردم روز به روز کوچک تر می شود و 
مجبورند در این روزها ســاعت ها در 

صف های طولانی بایستند.
سوال اصلی این است که نابسامانی  
بازار مرغ از کجــا آب می خورد؟ آیا 
عامل  مســئولین  اشتباه  تصمیمات 
اصلی نابسامانی  قیمت مرغ و کمبود 
آن اســت یا افرادی هســتند که در 
آشــفته بازار گرانــی از آب گل آلود 

ضعف نظارت ها ماهی می گیرند؟
با این حال امیدواریم این بار پایانی 
بر داســتان تکراری نوســان قیمت 

مرغ را شاهد باشیم...
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جز راست نباید گفت
هر راست نشاید گفت 

جعفر شاهرخی، جامعه شناس
 »دروغگو دشــمن خداســت » این جمله ای اســت که همه ما از کودکی با آن آشنا شده و در 
همان کودکی همواره گفته اند در تمام شرایط حقیقت را بگوییم ولو اینکه به ضرر ما تمام شود.
 آموزه های اخلاقی و دینی ما از دروغ به عنوان ریشه همه بدی ها یاد کرده و دروغگو را مستحق 

لعنت و سزاوار خشم خداوند دانسته است.
 به ما آموخته اند که دروغ روزی را کم می کند، دروغگو بوی بهشــت را هرگز استشمام نخواهد 

کرد، پلیدی ها در خانه ای است که در آن دروغ وجود داشته باشد و....
اما گویی همه این موضوعات و هشــدارها فقط به دنیای کودکی و معصومیت آن دوران محدود 
می شــوند و هر چه از آن جهان فاصله می گیریم خــود را در جامعه ای میابیم که نقطه به نقطه 
آن به دروغ آلوده شــده و انگار ابزاری جز دروغ برای پیشــرفت، ایجاد امنیت و کســب منفعت 

و... وجود ندارد. 
واژه دروغ جزو مفاهیمی اســت که علی رغم کاربرد فــراوان آن در ارتباطات اجتماعی، تعریف 
واضح و روشــنی ندارد و این نقیصه سبب سردرگمی می شود. پسندیده یا ناپسند بودن دروغ در 
فرهنگ ما بســته به موقعیت های مختلف قابل تعریف و تجزیه و تحلیل اســت.  گاه دروغ به 
عنــوان هنجار مورد پذیرش جامعه قرار می گیرد. دروغ را عمل غیر اخلاقی میدانیم، اما آن را به 
دشــمنان برای فریب به دوستان برای آشتی دادن آنها به خانواده برای تربیت و اصلاح و ایجاد 
آرامــش هنجار و حتی تکلیف می دانیم و گوینده آن نــه تنها خود را مرتکب عمل غیر اخلاقی 

نمی داند که به واسطه گفتن آن احساس سربلندی و غرور نیز می کند.
 دروغ زمانــی به وجود می آید که فرد مطلبی یا عملــی را خلاف باورها و اعتقادات خود ابراز یا 
انجام دهد. پس دروغ با اعتقاد انســان پیوند مســتقیم دارد و لذا از اشــتباه و خطا قابل تمیز و 

تشخیص است.
دروغ زمانی خود را نشــان می دهد که انســان نخواهد و یا نتواند آن چه را در دل دارد و واقعیت 

است، بیان کند.
 مهم ترین کارکرد دروغ گمراه کردن مخاطب اســت حتی دروغی که از ســر خیرخواهی گفته 

می شود و به دروغ مصلحتی معروف و مشهور است. 
اما انگیزه های دروغ چیست و چه عواملی باعث دروغگویی می شود؟ 

بی شــک اصلی ترین عامل دروغگویی دفاع از خود و مشروعیت بخشی به خود در برابر مخاطب 
است که بیشتر با هدف دلخوش کردن، انتقام گرفتن، همرنگ شدن، منحرف کردن، نرنجاندن 

و رعایت حال مخاطب صورت می گیرد.
 سرپوش گذاشتن بر روی عدم اعتماد به نفس خود، کسب موفقیت و منافع شخصی و جناحی و 
گروهی نیز از دیگر عوامل دروغگویی اســت. گاهی نیز در مواقعی دروغ، چاره کوتاه مدت برای 

عبور از  سوال، بحران و یا مشکل است.  
 همه این عوامل باعث می شــود که دروغگویی در گستره اجتماعی رواج یابد و انسان ها را ناچار 

از ارتکاب آن کند و گفتن دروغ به عادتی همیشگی در اجتماع تبدیل شود.
می گویند دروغ از طرفی زاییده اجتماع است واز طرف دبگر ازبین برنده آن.

 دروغ عامل اصلی فســاد های دیگر اســت. به عبارت دیگر کلید ورود به سایر مفاسد فردی و 
اجتماعی، دروغ است و در نهایت تعادل جامعه با دروغ دچار اختلال می شود.

 دروغ در عرصه هــای مختلف سیاســی، اجتماعی، فردی و ...   مخــل اعتماد عمومی بوده به 
گونه ای که ترمیم جراحات آن، مستلزم صرف زمان و هزینه فراوان است و گاه نیز به هیچ وجه 

قابل جبران نیست. 
با این همه فراموش نکنیم تنها راه اصلاح جامعه، داشــتن جامعه ای ســالم و با نشاط با مردمی 
امیدوار  و قرار گرفتن در مســیر ترقی و توســعه، توجه، پیروی و عمل به فرمایش پیامبر اکرم 

صلی الله علیه و آله و سلم است که فرمود :  النجاه فی الصدق کما ان الهلاک فی الکذب....

خبر

سازمان هواپیمایی: 

اگر ستاد کرونا درخواست کند پروازهای ترکیه 
متوقف می شود

معاون هوانوردی و امور بین الملل ســازمان هواپیمایی اعلام کرد: در صورتی که از ســوی ستاد 
ملی مقابله با کرونا درخواســتی مبنی بر توقف یا ممنوعیت پروازهای خارجی یا داخلی شود، به 

سرعت آن را اعمال خواهیم کرد.
در پی افزایش شــیوع ویروس کرونا به ویژه از نوع کرونای جهش یافته انگلیسی در کشورهای 
همسایه و هشــدارهای متعددی که طی روزهای گذشته مبنی بر توقف پروازهای ترکیه اعلام 
شــده است، ابوالقاسم جلالی -معاون هوانوردی و امور بین الملل سازمان هواپیمایی در این باره 
اظهار کرد: سازمان هواپیمایی تابع ستاد ملی مقابله با کرونا و دیگر متولیان حوزه بهداشت است 
و اگر درخواســتی به این ســازمان مبنی بر توقف یا ممنوعیت پروازهای خارجی و داخلی برسد، 

قطعا آن را اجرایی خواهیم کرد.
وی افزود: تا کنون درخواســتی مبنی بر توقف پروازهای ترکیه به دســت ما نرسیده است اما به 

محض ابلاغ آن را اجرایی می کنیم.

آغاز واکسیناسیون بیماران و پرسنل مراکز 
بیماران رواني مزمن

واکسیناسیون مددجویان دو مرکز بیماران رواني مزمن در مشهد و تربت حیدریه آغاز شد.
به گفته محمد عارف، جانشــین معاون توانبخشي بهزیستي خراسان رضوي، این واکسیناسیون 
از محل مازاد واکســن هاي اختصاص یافته به مراکز سالمندان انجام مي شود. 300 دوز واکسن 
که از واکسیناسیون مراکز سالمندان استان، اضافه بوده براي واکسیناسیون مراکز بیماران رواني 

مزمن اختصاص یافته است.
وي افزود: برخي سالمندان مقیم مراکز، واجد شرایط دریافت واکسن نبوده و برخي نیز خودشان 
مایل به دریافت واکسن نبوده اند. به همین جهت، 300 دوز واکسن مازاد این مراکز به دو مرکز 
بیماران رواني مزمن در مشــهد و تربت حیدریه اختصاص یافته است که تزریق آن ها آغاز شده 

است. در مراکز بیماران رواني مزمن، اولویت با مراکزي بوده که مددجوي سالمند داشته اند.
عــارف همچنین در خصــوص زمان پایان واکسیناســیون مراکز ســالمندان گفــت: با انجام 
واکسیناســیون سه مرکز ســبزوار طي امروز و فردا، واکسیناســیون کل مراکز سالمندان استان 
پایان مي یابد. از میان 3 هزار نفر ســالمندان مقیم مراکز اســتان و پرســنل آن ها، حدود ۲100 
نفر واکســن دریافت کرده اند و مابقي این مددجویان، یا خودشان واکسن نخواسته اند یا شرایط 

دریافت واکسن نداشته اند.
جانشــین معاون توانبخشي تأکید کرد: خوشبختانه تا امروز با اینکه نزدیک به ۲0 روز از تزریق 
اولین واکســن مراکز سالمندان خراســان رضوي مي گذرد هنوز هیچ گونه عارضه یا مشکلي در 
این افرادگزارش نشده است. واکسیناسیون مراکز سالمندان خراسان رضوي و پرسنل این مراکز 
با واکســن اسپوتنیک از ۲5 اسفند آغاز شد. امیدواریم سهمیه  تکمیلي براي سایر بیماران رواني 
مزمن و معلولان جســمي حرکتي و ذهني مقیم مراکز نیز طي روزهاي آینده، ارســال گردد و 

بتوانیم تمام این عزیزان را واکسینه کنیم.

یادداشت 

پلیس فتا هشدار داد:

کلاهبرداری در پوشش ابلاغیه قضایی الکترونیک

معاون کل وزارت بهداشت مطرح کرد:

وقوع مرگ های 3 رقمی تا اطلاع ثانوی

رییس مرکز تشــخیص و پیشگیری از جرائم سایبری پلیس 
فتای ناجا نســبت به کلاهبرداری از شــهروندان درپوشش 

ابلاغیه الکترونیک هشدار داد.
علی محمد رجبی با بیــان اینکه »یکی از اقدامات خوبی که 
در راستای هوشمندسازی و کاهش مراجعات حضوری انجام 
شده توسعه خدمات الکترونیکی است اما در این میان ممکن 
اســت افراد سودجو با ایجاد آدرس های مشابه و با شیوه های 
مختلف اقدام به کلاهبرداری و سوءاســتفاده از شــهروندان 
کنند« اظهار کرد:  در همین راســتا نیز اخیرا موردی مشاهده 

شــد که در آن افراد ســودجو اقدام به جعل آدرس اینترنتی 
ســامانه ثبت نام الکترونیک قوه قضاییه کرده و با ارســال 
پیامکی با محتواهایی نظیر ثبت شــکواییه، ابلاغ حکم و ... 
کاربران را به آدرس جعلی هدایت و با درخواســت کسر وجه 

نقد، حساب این افراد را خالی کرده اند.
رجبی تصریح کرد: مواردی نظیر ثبت شکایت، احضار، ابلاغ 
حکم و ... جزو مواردی اســت که کنجکاوی و حساســیت 
شــهروندان را به دنبال دارد. در همین راســتا نیز مجرمان 
سایبری با ارسال چنین محتوایی حساسیت کاربر را حساس 

می کنند. حتی ممکن است فرد با علم به اینکه هیچ شکایتی 
از وی به ثبت نرســیده یا از کسی شکایتی نداشته، بازهم از 
روی کنجکاوی وارد لینک شــده و به بهانه کم بودن مبلغ 
درخواســتی مبلغ مذکور را نیــز پرداخت کند. غافل از اینکه 
امکان برداشــت مبالغ بیشتر از حساب بانکی وجود داشته و 

سودجویان اقدام به خالی کردن حساب می کنند.
به گفته وی، ســامانه ثنا هیچگونه دریافت وجهی ندارد. اگر 
شــهروندان با پیام هایی که تحت عنوان ثنا برایشان ارسال 
شده و در آن درخواست پرداخت مبلغی حتی به میزان اندک 

مطرح شــده بود، باید بدانند که این پیام جعلی بوده و ضمن 
پرهیز از پرداخــت وجه، حتما مراتب را به پلیس فتا گزارش 

کنند.
رییس مرکز تشــخیص و پیشگیری از جرائم سایبری پلیس 
فتای ناجا تاکید کرد: برای جلوگیری از گرفتار شــدن در دام 
چنین سودجویانی لازم است شهروندان از بازکردن پیام های 
مشــکوک خودداری کنند. اگر با لینک های ناشناس مواجه 
شدند وارد آن نشــده و حتما قبل از هرگونه تراکنش بانکی 

آدرس صحیح سایت و سامانه را بررسی کنند.

معاون کل وزارت بهداشــت ضمن تشــریح وضعیت کرونا 
در موج چهارم بیماری در کشــور دربــاره نگرانی از گردش 
ویروس در وســایل حمل ونقل عمومی و ادارات، لزوم اعمال 
محدودیت های شدیدتر در شهرهای نارنجی و قرمز، افزایش 
موارد مــرگ کرونایی در ترکیه و نگرانــی از ورود ویروس 
آفریقــای جنوبی و برزیلی، افزایش 50 تا ۷0 درصدی موارد 
ســرپایی، بســتری و فوت در تهران، جزییــات و فازبندی 

واکسیناسیون کرونا و ... توضیحاتی را ارائه داد.
ایســنا نوشت: ایرج حریرچی با اشــاره به وضعیت کرونا در 
کشور اظهار کرد: در کشور روزانه به طور متوسط سه بستری 
بــه ازای هر 100 هزار نفر داریم. البته هنوز به افزایش فوت 
نرسیده ایم. عامل اصلی انتقال این است که افراد با یکدیگر 
هم نفس شوند. وقتی می گوییم ماسک بزنید، سفر نروید، دور 
هم جمع نشــوید و ... برای این است که افراد در مواجهه با 

یکدیگر قرار نگرفته و هم نفسی رخ ندهد. 
سفررفتگان دورهمی نروند

به گفته وی در اســفند ماه رعایت دستورالعمل هایمان از 83 
درصد به حدود 5۶ درصد ســقوط کرد و اکنون به 53 درصد 
رسیده است. کسی که سفر رفته است، اکنون حداقل کمک 
کنــد و دورهمی نرود و برای کارهای ضروری از خانه خارج 
شود. زیرا ممکن است مبتلا شده باشد. ما الان نگران مترو، 
اتوبوس، تاکسی و... هســتیم؛ زیرا مبتلایان سایر استان ها 
به تهران و شــهرهای بزرگ برگشــتند و ویروس را پخش 

می کنند. نگران ادارات هستیم. 
چشم امیدمان به ماه رمضان است تا رفت و آمدها کم شود

حریرچی با بیان اینکه »روند افزایشی عمودی موارد سرپایی 
مثبت کشــور اســت« ادامه داد: یعنی در یک هفته ما از 31 

هزار مورد ســرپایی مثبــت به ۶1 هزار نفر رســیدیم. ابتدا 
ســرپایی بالا می رود، یکی دو هفته بعد بســتری و یکی دو 
هفته بعد میزان مرگ بالا می رود. مقداری چشــم امیدمان 
به ماه رمضان اســت تا رفت و آمدها کم شود. در شهر قرمز 
و نارنجــی از نظر ما رزرو تــالار پذیرایی برای افطاری و ... 

ممنوع خواهد بود. رستوران در شهر قرمز کاملا ممنوع است 
و فقط بیرون بر می تواند فعالیت کند. مناسبت ملی و مذهبی 
هم فرق نمی کند. وقتی می گوییم سفر به عراق مضر است، 
به دلیل همه گیری در آن کشــور است. سفر به ترکیه مضر 
است؛ زیرا همه گیری جدید در آنجا رخ داده است. اصل این 

اســت که افراد با یکدیگر مواجهه نداشته باشند و بیماری را 
منتقل نکنند.

وی تاکید کرد: ما بیشــتر نگران کسانی هستیم که تاکنون 
بیشتر رعایت کردند و مبتلا نشدند. نگران شهرهایی هستیم 
که تاکنون کمتر مبتلا شــدند و نگران لایه هایی از اجتماع 
هســتیم که تاکنون کمتر درگیری داشته اند. زیرا شهرهایی 
که شــدید درگیری داشــتند یا افرادی که درگیری داشتند، 
یک ایمنــی پیدا کردند و تا اطلاع ثانــوی ایمنی دارند، اما 
آنهایی که رعایت نکردند، ممکن اســت دچار بیماری شوند. 
باید همچنان رعایت کنیم، عــدم رعایت موجب قتل نفس 
است. فاجعه این اســت که ما تقریبا هر روز 1۲ تا 13 هزار 
نفر از افرادی که باید در قرنطینه می بودند، از قرنطینه خارج 
می شوند. ۷0 درصد کســانی که مکلف به قرنطینه هستند، 
بیش از دو کیلومتر از خانه شــان خارج می شوند. ما این همه 
محدودیت می گذاریم، برای رعایت است. این افراد دیگران 
را مبتــلا می کنند. در یکی از اســتان ها یک خانواده ای یک 
دورهمی برگزار کردند و مبتلا شدند. به هر چه اعتقاد داریم، 

پروتکل ها را رعایت کنیم. 
به گفته حریرچی، در ســتاد تهران درخواســت این بود که 
نیمه قرنطینــه را اعمال کنیم. در برخی از دیگر اســتان ها 
هم این درخواســت بود. البته این موضوع بســته به شرایط 
اســت. اگر ما فوت های بالای ۲00 تــا را تجربه کنیم که 
احتمال بعیدی نیست، اما فعلا تا اطلاع ثانوی مرگ هایمان 
ســه رقمی خواهد ماند. اکنون معاون درمان مجبور شد که 
اعمال غیر اورژانس را در کلیه بیمارســتان های دولتی، غیر 

دولتی ممنوع کند.

پیشنهاد ممنوعیت سفر را داده بودند، اما...

 فقط مردم مقصر نیستند
موج چهارم از کرونا شــروع شده و انگشت 
اتهام به ســمت مردم اســت. امــا به نظر 

می رسد واقعیت ماجرا پیچیده تر باشد.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« به نقل 
از خبرآنلایــن، موج چهــارم کرونا، موجی 
که روزبه روز زندگــی صدها نفر را به پایان 
می رساند شــروع شده اســت و مسئولان 
انگشــت اتهام را به سمت مردم و سفرهای 
نوروزیشــان گرفته اند. بدون شک سفرهای 
میلیونی در دو هفته گذشته در شروع آنچه 
نامش را »موج چهــارم پاندمی در ایران« 

گذاشته اند، نقش داشته است.
آمــار و ارقام اعلام شــده توســط وزارت 
بهداشت از تاریخ شش تا 1۲ فروردین این 
موضوع را به وضوح نشان می دهد. با پایان 
موج ســوم کرونا در کشور  وضعیت شیوع 
ویروس در کشــور تقریبا ثابت و با نوسانات 
کوچکی بود، اما به طــور ناگهانی از هفته 
دوم فروردین نمودارهای کرونا در کشــور 

صعودی شدند.
در این مــدت تعداد مبتلایــان بیماری در 
کل کشــور نســبت به هقته قبلی بیش از 
10هزار نفــر و حدود ۲۶درصد افزایش پیدا 
کرد. اتفاقی بی ســابقه در چند ماه گذشــته 
که ادامه آن می توانــد پیامدهای مرگباری 
داشته باشد. تعداد بستری های بیماری هم 
به شکل وحشتناک تری حدود 3۷.5 درصد 

افزایش پیدا کرد.

مســعود مردانی، عضو کمیته علمی ســتاد 
ملــی مقابله با کرونــا، دربــاره آینده این 
روند به خبرآنلایــن می گوید: »بیماری در 
حال کنترل بود امــا تعطیلات نوروز و این 
مسافرت های میلیونی باعث شد این اتفاق 

رخ بدهد.«
این موضــوع باعث شــده کــه از همین 
حــالا و در اولین هفته شــروع موج چهارم 
کووید-1۹ ظرفیت بیمارستان ها پر شود تا 
جایی که امروز قاســم جان بابایی، معاون 
درمــان وزارت بهداشــت، در ابلاغیــه ای 
نوشــت که »با عنایت به افزایش مراجعان 
سرپایی و بســتری به مراکز درمانی، پیش 
بینی روند روبه رشد پس از پایان تعطیلات 
و مراجعات مســافران نــوروزی و ضرورت 
مدیریت ظرفیت موجود لازم اســت از این 
تاریخ جهت توقف پذیرش بیماران الکتیو در 
کلیــه مراکز درمانی )اعم از دولتی، عمومی 
غیردولتی، خصوصی و خیریه( تحت پوشش 
آن دانشــگاه /دانشــکده به نحوی برنامه 
ریــزی نمایید کــه حداکثــر ظرفیت برای 
پذیرش بیماران مشــکوک بــه کووید-1۹ 
دربخش های بستری و ویژه فراهم شود«.
مردانی درباره ادامــه این روند توضیج داد: 
»آینده، بســتگی به این دارد که رفتارهای 
مردم چگونه باشد و  روند واکسیناسیون به 
چه شــکلی رخ بدهد، ممکن است این موج 
ادامه پیدا کند و وضعیت خیلی بد شــود و 

ممکن اســت با اقدامات انجام شده شرایط 
کنترل بشود«.

این بار مرگبارتر از قبل
آخرین موج کرونا در کشور البته تفاوت هایی 
با قبل هــم دارد که می توانــد کنترل آن 
را نســبت به قبل ســخت تر کند، شــیوع 
کروناویروس انگلیســی یا نوع B.1.1.۷  در 
هفته های اخیر در ایران اوج گرفته اســت 
و ویژگی های آن بســیار خطرناک تر از نوع 
قبلی است.در این نوع جهش یافته سرعت 
شیوع بیشتر شده اســت. در مطالعه ای که 
همان ابتدا توســط گروه NERVTAG در 
بریتانیا منتشــر شد اعلام شــد که میزان 
کروناویروس جهش یافته در بریتانیا به طور 
میانگین ۷1 درصد بیشتر از گونه های قبلی 
است.همچنین براساس مطالعه ای که توسط 
انجام شــده است، کرونای   NERVTAG
انگلیسی ممکن است که 30درصد مرگبارتر 
از ویروس قبلی باشد؛ این یعنی اگر قبلا از 
1000 نفر مبتلای بالای ۶0 ســال، 10نفر 
در اثر کووید-1۹ فوت می کردند، حالا این 
عدد بــه 13 یا 14 نفر افزایــش پیدا کرده 

است.
 مردانــی در این باره می گوید: »گونه غالب 
بیمــاری در حال تغییر از شــکل چینی به 
بریتانیایی است و در این صورت افرادی که 
قبلا به این بیماری مبتلا شــدند، در خطر 
جدی هســتند. همچنین بین بیمارهای من 

مبتلایان به این گونه بیشتر شده است و در 
بسیاری از استان ها هم از همین حالا گونه 
غالب به گونه انگلیسی تبدیل شده است.«

تا پیش از نوروز تنها استان خوزستان با نوع 
B.1.1.۷ بیماری به طور کلی درگیر بود، اما 
الان مناطق زیادی مثل استان های کاشان 
و مازنــدران بــا کرونای انگلیســی درگیر 

شده اند.
سکوت و تصمیماتی که اجرایی نشدند

مقصر تمــام ایــن اتفاقات را مســئولان 
مردم دانســتند و مدعی شــدند که انتخاب 
مردم مبنی ســفر در تعطیــلات و افزایش 
۹5درصدی ســفرهای نوروزی نســبت به 
سال گذشته باعث شده است تا این شرایط 
وحشــتناک در ایران به وجود بیاید و موج 

کرونای انگلیسی در کشور شروع شود.
سخنگوی وزارت بهداشت در همین رابطه 
گفته بــود که »15 هزار نفر که از تســت 
مثبت کرونای خود آگاه بودند، در ایام نوروز 
ســفر کرده اند و این اقدام منجر به چرخش 

بیشتر ویروس کرونا شده است«.
امــا برخــی از تصمیم گیری کــه قبل از 
شــروع نوروز 1400، در ایجاد موج چهارم 
بی تأثیر نبودند، مردانی می گوید: »همیشــه 
مردم مقصر نیستند، بخشی دیگر از مسئله 
هــم به تصمیم گیری ها و خســتگی مردم 

برمی گردد.«
در واقع عملی نشدن برخی از تصمیم گیری ها 

پیــش از نوروز یکــی از اصلی ترین دلایل 
ســفرهای نوروزی در شرایط پاندمی بودند 
و فشــار صنعــت گردشــگری هم در این 
موضوع بی تاثیر نبوده اســت. سعید نمکی، 
وزیر بهداشت، چند روز پیش در این رابطه 
در یادداشتی نوشته بود که »گفتیم اقتصاد 
گردشــگری اهمیــت دارد، ولی ســرمایه 
اجتماعی نظام سلامت و هزینه های شیوع 
مجدد بیماری و اثراتــش بر اقتصاد خرد و 

کلان کشور نیز بی اهمیت نیست«.
حتی کمیته علمی ســتاد مقابلــه با کرونا، 
نســبت به ممنوعیت جلوگیری از ســفرها 
پیشــنهاد داده بود، پیشــنهادی که اجرایی 

نشد.
مردانــی توضیــح می دهد: »ما در ســتاد 
علمی کرونا مجری نیستیم و فقط پیشنهاد 
می دهیم، در بخش اجرایی ستاد کرونا این 
تصمیم گیری ها با پیشنهادات اجرا می شوند. 
اینجــا هم برخی از پیشــنهادات ما اجرایی 
شد و بخشی دیگر اصلا اجرایی نشد. ستاد 
علمی پیشنهاد داده بود که اصلا اجازه ای به 
برقراری سفرها داده نشود، اما متاسفانه این 
اتفاق رخ نداد و ســفر کردن آزاد بود و همه 

مسافرت کردند.«
او افزود: »هر آدم عاقلی می داند که وقتی 
بیماری در حال کنترل است، این که بگویند 
همه چیز آزاد اســت و می توانید سفر کنید 

شرایط را به هم می زند.«
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برگ ســبز خودرو ســواری پژو آردی  آی 1۶00 مدل1383  به شماره 
پلاک 3۲ ایران 3۷۷ س 1۶ و شــماره موتور 11۷8304۷4۷1 و شماره 
شاســی 831481۲5 بنام کامران اروند مفقود گردیــده و از درجه اعتبار 

ساقط میباشد 
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تک تیرانداز، توجه به نیازهای مخاطب

ســینما سینما | تک تیرانداز ساخته علی غفاری، عناصر و ویژگی هایی را در خود دارد که 
سینمای ایران امروز به آن نیازمند است. تک تیرانداز در عین حال که بر پایه داستانی واقعی 
ســاخته و پرداخته شده اســت اما خود را بی نیاز از توجه به سایر عناصر سینمایی ندانسته و 
به عبارتی به مخاطب کم فروشــی نمی کند. کارگردان استرداد در اثر تازه خود، رویکردی را 
پیش گرفته است که هم با روایت زندگی یکی از قهرمانان جنگ تحمیلی سازگار است و هم 

می تواند مخاطب را تا انتها با خود همراه نگه دارد.
تک تیرانداز قهرمان و ضد قهرمان می ســازد و برای انجام این کار وقت تلف نمی کند. هم 
شهید رسول زرین و هم فرمانده و تک تیرانداز عراقی در فیلم شخصیت پیدا می کنند و تقابل 
و کشمکشی را می سازند که تا پایان داستان کار می کند. انگیزه ها و اهداف هر دو طرف ماجرا 
نیز برای مخاطب ترسیم می شود و این باعث باورپذیری بیش از پیش این دوئل می شود. این 
ویژگی برای مخاطبی که از تماشــای شخصیت های خاکستری در سینمای ایران اشباع شده 

است یک مزیت به حساب می آید.
اما ویژگی مثبت دیگر فیلم که مکمل پرورش قهرمان در اثر اســت، عنصر امید اســت. امید 
همان چیزی اســت که امروز به ســختی می توان در آثار ســینمای ایران اثری از آن یافت. 
اگرچه شــخصیت عبدالرسول زرین در فیلم به شهادت می رســد اما پایان فیلم ناامید کننده 
نیســت. شهید زرین در طول فیلم و به خصوص سکانس شهادت، در نبرد تن به تن مغلوب 
دشــمن نمی شــود و ماهرترین تک تیراندازها نیز از پس او برنمی آیند. نحوه شهادت او که 
مبتنی بر واقعیت نیز هســت، حس غرور و شکست ناپذیری را در مخاطب زنده نگه می دارد 
و فیلم ســاز چه نماهای اندازه و درستی از لحظه شــهادت به مخاطب می دهد. پسر نوجوان 
فیلم نیز حضوری مؤثر و کنشمند دارد و قرار است که جایگزینی برای شهید شود و چه پایان 

خوب و امیدبخشی.
نماینده ســینمای دفاع مقدس در جشنواره سی و نهم فجر با همه نقاط قوت اش، کاستی ها 
و اشــکالاتی نیز دارد که یکی به اجرا باز می گردد و دیگری به فیلم نامه. در صحنه تقابل و 
دوئل تک تیرانداز ایرانی و عراقی در میانه میدان، هر دو نفر بارها در تیررس هم قرار گرفته 
و سر یکدیگر را نشانه می روند اما شلیک نمی کنند. چرا؟! درنگ زیاد و نمای نقطه نظری که 
فیلم ســاز به مخاطب می دهد این پرسش را بارها برای او به وجود می آورد که چرا نمی زنند 
و دســت آخر نیز این رسول زرین اســت که تیر می خورد. شاید اگر استتار دو شخصیت و یا 
نمای دوربین به گونه ای بود که ســوژه ها در تیررس واضح یکدیگر قرار نمی گرفتند اجرای 
درست تری را شاهد بودیم. در سکانس شهادت رسول نیز این پرسش به وجود می آید که چرا 
نیروهای خودی یک نفر را تک و تنها به دل دشمن فرستاده اند؟ آن هم صیاد خمینی را که 
حفظ جانش بسیار ارزش دارد و این یک نفر چطور قرار است جان چندین اسیر را نجات دهد.
نکته دیگری که در خصوص تک تیرانداز به چشــم می آید اســتفاده از بازیگرانی اســت که 
در یکی دو ســال اخیر در نقش هایی مشابه ظاهر شــده اند و استفاده مجدد از آنان با همان 
طراحی چهره و بازی ها، فیلم های گذشــته را به یاد مــی آورد و این نکته مثبتی برای اثر به 
حساب نمی آید. این فیلم می توانست میزبان چهره های جدیدتری باشد. در مجموع تازه ترین 
محصول بنیاد روایت فتح اثری است قابل قبول در ژانر دفاع مقدس که یکی دیگر از زوایای 

مغفول مانده جنگ را برای مخاطب و به ویژه نسل جوان روشن می کند.

مجوز فعالیت ۹ رسانه در خراسان شمالی 
در سال ۹۹ صادر شد

معــاون امور فرهنگی و رســانه ای 
اداره کل فرهنگ و ارشــاد اسلامی 
خراســان شــمالی گفت : در ســال 
گذشته با موافقت معاونت مطبوعاتی 
و اطلاع رســانی وزارت فرهنــگ و 
ارشاد اسلامی، مجوز فعالیت ۹ رسانه 

در این استان صادر شد.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و 
بــه نقل از روابط عمومــی اداره کل 
فرهنگ و ارشــاد اســلامی خراسان 
شــمالی، رضا رضایی افــزود: هیأت 

نظارت بر مطبوعات مجوز راه اندازی و فعالیت شــش پایگاه خبری، دو فصلنامه و یک هفته 
نامه در سال ۹۹ را برای استان خراسان شمالی صادر کرد.

وی ادامــه داد: این هیأت مجوز پایگاه های اینترنتی »بجنــورد زیبا« به صاحب امتیازی و 
مدیر مســئولی محمد شــکاری ، »آفتاب اترک « به صاحب امتیازی و مدیر مسئولی مجید 
طراوتی و »اســتان فرهنگ ها« به صاحب امتیازی و مدیر مسئولی محمد آگاهی حسن آباد 

را صادر نموده است.
»بازار کســب کار آنلاین« به صاحب امتیازی و مدیر مسئولی حمیدرضا محمدیاری ، » دیار 
مشــرق۲4« به صاحب امتیازی و مدیر مســئولی اسماعیل کفاشــی  و » زیست سیما « به 
صاحب امتیازی و مدیر مسئولی هادی مرادی برزل آباد  هم سه پایگاه خبری اینترنتی دیگر 

می باشند که مجوز آنها در سال ۹۹ صادر شد.
رضایی با اشــاره به صدور مجوز دو فصلنامه و یک هفته نامه در ســال ۹۹ گفت: فصلنامه 
التنظیرات و النقد فی الادب العربی  به صاحب امتیازی دانشگاه کوثر و مدیر مسئولی علیرضا 
حســینی، فصلنامه » تحولات بنیادی مهندســی کامپیوتر و مکانیک«  به صاحب امتیازی و 
مدیر مسئولی جواد محولاتی و هفته نامه » تیتر سپید« به صاحب امتیازی مریم نوروزی نوده 

مجوز فعالیت آن ها در استان صادر شده است.
وی تصریــح کرد: با توجه به تســریع هیأت نظارت بر مطبوعات رســیدگی به درخواســت 
متقاضیان تأســیس نشــریه و به ویژه پایگاه های اطلاع رسانی ، پایگاه های اطلاع رسانی 
فاقد مجوز اســتان با مراجعه به ســامانه جامع رسانه های کشور نسبت به ثبت نام و دریافت 

مجوز اقدام کنند.
تاکنون 3۷ )رسانه مکتوب، پایگاه برخط الکترونیک و  پایگاه غیر برخط الکترونیک( با مجوز 

از هیات نظارت بر مطبوعات کشور در استان خراسان شمالی فعالیت می کنند.

کافه فیلم

خبر

رضا صادقی خواستار عفو حمید صفت شد

کشف ظروف سفالی مربوط به دوره اشکانی در ابهر۲فیلم ایرانی در ۲ جشنواره برزیلی

رضا صادقی، خواننده موسیقی پاپ در یک 
پُست اینستاگرامی، خواستار بخشش حمید 

صفت )رپر( از حکم قصاص شد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از ایســنا، صادقی در حســاب رسمی خود 
در اینستاگرام نوشــت: »من این جوون و 
ندیدم و آشنایی باهاش از موسیقیش دارم، 
نمیدونــم دنیاش چه شــکلیه اما می دونم 
دنیای مردمش براش مهمه، حال مردمش 
بــراش عزیزه و از همه مهمتر درد مردمش 

براش درد خودشه ....
امروز خبری شــنیدم از »قصاص« که دعا 

می کنم صحت نداشته باشه ....
خانواده مرحوم کاملا حق دارن قلبشــون 
شکسته باشه و خشــم داشته باشن، اما به 
عنوان یه کمترین اهل هنر و ســرزمینم و 
ریشِ ســفیدی که دارم، خواهش می کنم 
و حتی التماس می کنم از این خانواده داغ 

دیده، با بخشــش و بزرگیشون کام مردم و 
شــیرین کنن، روزای تلخیه و شک ندارم 
شــما این تلخی رو از همه بیشــتر لمس 
کردین، پــس تمنا دارم بــا بزرگیتون دل 
مردم و اول سالی شــاد کنید که قطعا کار 
آســونی نیست اما از شــما بعید نیست این 

بخشش ....
از همه مردم عزیــزم بخصوص هنرمندان 
خواهش دارم، تقاضای بخشش کنن برای 
حمید، یه جــوون که آینــده می تونه جلو 

راهش باشه با کلی اتفاق خوب ..
دوستان ســکوت نکنید، این سکوت فقط 

حسرت و شرم به بار میاره«
به گزارش صبح امروز، ۲8 مرداد ماه ســال 
۹۶ پرونــده حمیدرضا صفــت، خواننده، به 
اتهام قتل، تشــکیل و تحقیقــات در این 
خصوص آغاز شــد. او با ناپدری خود درگیر 
شــده بود و ناپدری او در بیمارستان فوت 

کرده بود.»حمید صفت« ششــم خردادماه 
سال ۹۷ از زندان با قرار وثیقه آزاد شد.

در اواخر ســال ۹۹ با اعتراض اولیای دم به 
آزادی وی این بار پرونده به کمیسیون 11 
نفره پزشکی قانونی فرستاده شد و با تکمیل 
تحقیقات، بــا توجه به نظریه کمیســیون 
پزشــکی و طبق ماده ۲۹0 قانون مجازات 
اســلامی مبنی بر این که اگر کسی آگاهی 
داشــته باشد که فرد بیمار است، با او درگیر 
شــود، گرچه عمل نوعاً کشــنده نباشد، او 
مرتکب قتل عمد شــده است، کیفرخواست 
رپر معروف به اتهام قتل عمد صادر شــد و 

حمیدصفت پای میز محاکمه ایستاد.
در جلســه دادگاه پس از دفاعیات متهم و 
وکیل او، قاضی پرونده دســتور بازداشــت 

حمید صفت را صادر کرد.
اما شامگاه گذشته ـ 14 فروردین ماه 1400 
ـ عســگر قاســمی آقباش ـ وکیل مدافع 

حمید صفت ـ  به ایسنا گفته است که حکم 
قصاص موکلش به او ابلاغ شــده اســت. 
او و عزیــز محمدی، دیگــر وکیل پرونده، 

ظــرف ۲0 روز از تاریخ ابلاغ حکم فرصت 
 دارند نســبت به حکم صادره فرجام خواهی

کنند.

فیلم های کوتاه »یک قطره خون از نازنین« و »قلب برفی« 
به ۲ جشنواره مختلف در کشور برزیل راه یافتند.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از خبرنگار ایرنا، 
دومیــن حضور بین المللی فیلم کوتــاه یک قطره خون از 
نازنین به نویســندگی و کارگردانــی کاووس آقایی و تهیه 
کنندگی محســن آتش زمزم در جشــنواره بین المللی فیلم 

مستقل برزیل BIMIFF رقم می خورد.
این فیلم پیشــتر در جشنواره بین المللی سینه وویاژ بمبئی 

در هند نیز انتخاب شده بود.
بهراد خرازی، ذبیح افشــار، هما شــمس، غزل ذوالفقاری، 
مریم شــمس، مریم نقیب، آدرین شــمس، زهرا کریمی، 
مهدیار کریمی، شیوا ویسی، شیدا ویسی در این فیلم نقش 

آفرینی داشته اند.
داستان فیلم بر اساس چند اتفاق واقعی نوشته شده است و 
نگاهی آسیب شناسانه به معضل کودکان کار دارد و کسانی 

که به اسم سرپرست، از این قشر سوءاستفاده می کنند.
مرتضــی خان محمد مدیر فیلمبرداری و  مســعود اردلانی 
صدابردار این فیلم کوتاه اســت و آراس رجبی آهنگسازی 

آن را انجام داده است.
همچنین فیلم کوتاه قلب برفی به نویسندگی و کارگردانی 
علیرضــا بیگلــری، در بیســت و نهمین دوره فســتیوال 

 Ecocine - Festival Internacional de Cinema
Ambiental e Direitos Humanos کشور برزیل حضور 
دارد.موضوع  فیلم قلب برفی درباره صلح جهانی است و در 
خلاصه داستان آن آمده است: »تنها عشق جهان را نجات 
می دهد.«این بیســت و ششــمین حضور بین المللی فیلم 
قلب برفی است. موضوع این فستیوال فیلم هایی با موضوع 
»محیط زیست و حقوق بشر« است که به دلیل همه گیری 
بیماری کرونــا به صورت آنلاین از ۲۹ مــارچ تا 5 آپریل 

مصادف با ۹ تا 1۶ فروردین ماه در حال برگزاری است.
دینا نوروزی تنها بازیگر این فیلم کوتاه است.

فرمانده یــگان حفاظــت میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دستی استان زنجان از کشف ۲ کوزه سفالی تاریخی 
در شهرستان ابهر خبر داد و گفت: پس از بررسی های اولیه 
مشخص شد که این سفال ها متعلق به دوره اشکانی است.
 به گزارش روزنامه »صیح امروز« و به نقل از ایرنا، حسنعلی 
فضلی روز گذشته در جمع خبرنگاران افزود: پس از دریافت 
گــزارش های مردمی، کارشناســان حــوزه یگان حفاظت 
میراث فرهنگی با همکاری نیروی انتظامی شهرستان ابهر 
به منطقه شریف آباد اعزام شــدند و مأموران در بازرسی از 

یک منزل، ۲ کوزه سفالی تاریخی را کشف کردند.
وی ادامه داد: یکی از مهم ترین دغدغه ها در خصوص آثار 
باستانی هر کشــور، حفاظت و نگهداری اصولی از آنها در 
برابر فرسایش گســترده در گذر زمان و شرایط جوی است 
که در این راســتا انجام مطالعات گسترده و اقدامات مرمتی 

بسیار ضروری است.
فضلی خاطرنشــان کرد: یگان حفاظت میراث فرهنگی با 
همراهی و همــکاری عموم مردم به ثبــت وضعیت اثر و 
اعلام تغییرات فرسایشــی آنها اعم از محوطه، تپه ها، بناها 

و پل ها می  کند.
فرمانده یــگان حفاظــت میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دســتی اســتان زنجــان: نیروهای یــگان حفاظت 

میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی استان زنجان 
با همکاری ســازمان های مردم نهاد، میراث بانان افتخاری 
و همچنیــن دســتگاه های امنیتی و انتظامــی به صورت 
شــبانه روزی از بناهای تاریخی و محوطه های باستانی این 

استان مراقبت و محافظت می کنند.
فضلی خاطرنشــان کرد: هم استانی ها می توانند در صورت 
مشاهده هرگونه تغییرات و فرسایش در آثار استان، مراتب 
را با تماس شماره 0۹۶۶۲، مرکز پیام یگان حفاظت وزارت 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی کشور به صورت 
مشارکت اجتماعی و دوستدار میراث فرهنگی، اطلاع دهند.

آهنگساز و نوازنده برجسته کشور مطرح کرد؛

موسیقی ضربه بزرگی از کرونا خورد
کیوان ساکت آهنگساز و نوازنده کشورمان 
معتقد است: در سال سیاه کرونا بسیاری از 
زمینه های کاری موسیقی بخاطر لغو اجراها 
و تعطیلــی فعالیت ها تا مرز ورشکســتگی 
رفتند و یا ورشکســت شدند چراکه در این 
مدت امکان حضــور هنرجویان در کلاس 
های موســیقی آموزشــگاه ها گرفته شد و 
از طرفی بســیاری از اســاتید بواسطه کم 
برخــورداری از تکنولــوژی آموزش آنلاین 
امــکان تدریس نداشــتند و ایــن هم نوع 
دیگری از خســارات ملی بــود که کرونا به 

اهالی موسیقی زد.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و به 
نقل از ایرنا، ســالی که گذشــت بواســطه 
همه گیری ویروس کرونا تمام فعالیت های 
هنری از جمله اجراهای زنده و حتی آموزش 
موسیقی تحت تاثیر قرار گرفت و بسیاری از 

فعالیت ها لغو و تعطیل شد.
در میان این ســکوت و رخــوت حاکم بر 
عرصه موســیقی، هنرمنــدان فعالیت خود 
را به ســوی فضای مجازی هدایت کردند 
تــا بتوانند هر چند انــدک از ضرر روحی و 
مالــی این رویداد منحوس بکاهند و در این 
میان کــم نبودند هنرمندانی که با برگزاری 
اجراهــای آنلاین ســعی در تلطیف فضای 

عمومی کردند.
اینــک بعــد از گذشــت یکســال از آغاز 
همه گیری کرونا و در حالیکه هنوز بدرستی 
مشخص نیست سایه سیاه و بدشگون این 
میهمان ناخوانده تا چه زمان بر ســر عالم 
باشــد، هنرمندان موســیقی با تجربه یک 
سال درگیری مستقیم با این پدیده و تحمل 
خسارات بسیار آن از زاویه دیگری به دنیای 

امروز ما زیر سایه کرونا نگاه می کنند.
کرونا، واقعیتی ناگوار

کیوان ساکت، نوازنده تار و سه تار و آهنگساز 
کشورمان در این زمینه گفت: کرونا واقعیتی 
ناگوار برای دنیا بود و باعث شد ما در سوگ 
بسیاری از هنرمندان عزیزمان بنشینیم. اما 
این بیماری در کنار تمامی خسارات مالی و 
تاثیری  جانی بیشماری که برجای گذاشت 
شگرف و غیر قابل انکار در روشنگری مردم 
ما نســبت به بســیاری از باورهای سنتی و 
خرافی داشــت. در حقیقت کرونا را از زاویه 
دیگر باید روشنگری تمام عیار دانست که بر 

اهمیت علم و تخصص تاکید کرد.
وی افزود: در سال ســیاه کرونا بسیاری از 
زمینه های کاری موسیقی بخاطر لغو اجراها 
و تعطیلــی فعالیت ها تا مرز ورشکســتگی 

رفتند و یا ورشکست شدند.

وی ادامه داد: در ایــن مدت امکان حضور 
موســیقی  هــای  در کلاس  هنرجویــان 
آموزشگاه ها گرفته شد و از طرفی بسیاری از 
اساتید بواسطه کم برخورداری از تکنولوژی 
آموزش آنلاین امکان تدریس نداشــتند و 
این هم نوع دیگری از خسارات ملی بود که 

کرونا به اهالی موسیقی زد.
آموزش آنلاین موسیقی

ســاکت در ادامه ضمن تاکید بر محاســن 
اســتفاده از امکان تدریس آنلاین موسیقی 
گفت: این روش با تمام محاســنی که دارد 
امــکان حضور مســتقیم هنرجو در کلاس 
و نشستن در کنار اســتاد را سلب کرده در 
حالیکه حضــور شــاگردان در کلاس ها و 
تبــادل آموخته های خود با دیگر هنرجویان 
و هم نفســی با مدرس لطف و مزیتی دارد 
که آموزش آنلاین ندارد. اما شــیوه آنلاین 
امکان برخورداری هنرجویان نقاط دوردست 
را از آموزش موسیقی به سادگی فراهم کرد.
وی در ادامه به تعطیلی کنســرت ها اشاره 
کرد و گفت: در ســال گذشــته با موج بی 
سابقه ای از لغو کنسرت ها و تعطیلی سالن 
های اجرای زنده بخاطر شــرایط کرونایی 
برگزاری  بــرای  هرچنــد  بودیم.  مواجــه 
اجراهای آنلاین تلاش بســیاری شــد اما 

عدم برخورداری از زیرساخت های مناسب 
و کیفیــت نامطلوب صدا باعث شــد تا این 

رویداد را رویدادی نه چندان موفق بدانیم.
لطف اصلی کنسرت نزدیکی هنرمند با 

مخاطب است
ساکت افزود: لطف اصلی کنسرت نزدیکی 
هنرمند با مخاطب است و در کنسرت های 
آنلاین انگار شــما فیلم کنسرت را از آرشیو 
خود برداشته و در حال تماشای آن هستید. 
اما این اجرهای آنلاین باعث شــد مردم از 
نقاط دوردســت ایران بدون تحمل هزینه 
اضافی امکان تماشای یک اجرای موسیقی 

را داشته باشند.
وی در پایان خاطرنشــان کــرد: جدای از 
خسارات مالی ســنگین کرونا آنچه بیش از 
هر چیز دیگر ســال سیاه کرونا را غم بارتر 
کرد کوچ ابدی بسیاری از عزیزان هموطن 
از هنرمندان گرامی و عزیزان کادر درمان و 
تمامی مردمی بود که اینک خانواده آنها در 

ماتم از دست دادن آنان سوگوارند.  
نگاهی به زندگی نامه کیوان ساکت

ســاکت در 14 تیرماه 1340 در خانواده ای 
فرهنگی در مشــهد چشم به جهان گشود. 
از کودکی با تشــویق مــادر و پدر خویش 
به موســیقی و نقاشــی پرداخت، در نقاشی 

شاگرد اســاتیدی همچون اسُتاد صادق پور، 
در طرّاحی، استاد پیراسته، در رنگ و روغن 

و آبرنگ نیز شاگرد استاد دوّلوّ بود.
ایــن هنرمند اوّلین درس های موســیقی را 
از دایی خویــش منوچهر زمانیان در کارگاه 

موسیقی کودکان و نوجوانان فرا گرفت.
کیوان ســاکت در سال 13۷5 گروه وزیری 
را تأســیس و آثار زیادی را با این گروه اجرا 
کرد. او در ســال 13۶۹ به دعــوت پرویز 
مشکاتیان به عنوان تک نواز به گروه عارف 
دعوت شــد و حاصل این همکاری آثاری 
است نظیر »افشاری مرکب«، »افق مهر«، 
»وطن مــن« با صدای ایرج بســطامی، و 
»مقام صبر« از ساخته های پرویز مشکاتیان 
با تکنوازی تار و سه تار کیوان ساکت و آواز 

علیرضا افتخاری.
از دیگر فعّالیت های کیوان ساکت می توان 
به کُنســرت های متعدد در داخل و خارج از 
ایران اشــاره کرد. وی ارکستر بزرگ کیوان 
ســاکت را با بیش از ۶0 نوازنده و خواننده 
تأســیس کرده که کنسرت های متعددی را 
در تهران و مشهد و بیشتر شهرهای ایران و 

جهان با موفقیت اجرا کرده است.
کتاب های ردیف نوشــته ســاکت توســط 

مدرسان تار و سه تار تدریس می شود.
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روستاهای خراسان جنوبی؛
 جذاب برای آلمانی ها

معاون گردشگری، سرمایه گذاری 
اداره کل  تامین منابــع  و 
و  گردشــگری  میراث فرهنگی، 
صنایع دســتی خراسان جنوبی از 
گشت و گذار گردشگران آلمانی 
در مناطق روستایی و بکر استان 

خبر داد. 
مرتضی عربــی در گفت وگو با 
ایســنا گفت: گروه گردشگران 
آلمانی طی یک هفته، سفر خود 
در اســتان را از پایتخت زرشک 
بی دانه دنیا در روســتای افین 

شروع کردند، به روستای جهانی خراشاد رفتند و در پایان در دیار گل های نرگس )شهر خوسف( 
با رکاب زنی تا روستای گردشگری آرک، به سفر خود در استان پایان دادند.

وی افزود: این دو گردشگر آلمانی ورزشکار، اقامتگاه های بوم گردی را برای اسکان انتخاب کردند 
تا بتوانند ضمن آشنایی با فرهنگ و تاریخ قهستان و خوراک محلی آن ، بتوانند دوچرخه سواری 

در جاده های روستایی بکر را نیز تجربه کنند.
عربی یادآور شد: گردشگران آلمانی بیشترین ورودی گردشگران خارجی به استان را دارا هستند 

و این به دلیل علاقه آنان به فرهنگ و تاریخ غنی خراسان جنوبی است.
وی خاطرنشان کرد: واحدهای مرتبط با گردشگری بیشترین خسارت را از شیوع کرونا داشتند، اما 

در طول این مدت تمهیداتی اتخاذ شده تا فشار کمتری بر فعالان گردشگری وارد شود.

سازمان همیاری به عنوان بازوی اجرایی  
حوزه شهری 

مدیرعامل ســازمان همیاری شهرداریهای خراسان رضوی اظهار کرد: در سال 1400 به عنوان 
عضوی از خانواده حوزه مدیریت شــهری و بازوی اجرایی و قوی در کنار شــهرداریها و سازمان 

زیرمجموعه آنها خواهیم بود.
به گزارش صبح امروز، محمد سنجری در دیدار با عباس یوسف زاده مدیرعامل سازمان زمین و 
مسکن شهرداری مشهد، ضمن تبریک عید نوروز از همراهی و همکاریهای این سازمان با حوزه 

املاک مجموعه سازمان همیاری قدردانی کرد.
وی با بیان اینکه به امین حوزه شهری استان هستیم، افزود: به عنوان عضوی از خانواده شهرداری 
ها با تاکید بر رعایت قانون مداری، تلاش داریم در سال جدید بازوی اجرایی و قوی ای در کنار 

شهرداری ها باشیم و به ارائه خدمات و پشتیبانی های بپردازیم.
مدیرعامل سازمان همیاری شهرداریهای خراسان رضوی خاطر نشان کرد: امیدواریم بتوانیم در 
سال جاری نقش موثری در حوزه های مختلف مدیریت شهری داشته و با شهرداریها و نهادهای 

وابسته تعاملات و ارتباط سازنده ای برقرار کنیم.
مدیرعامل ســازمان زمین و مسکن شهرداری مشهد نیز در این دیدار همزمانی مناسبتهاو اعیاد 
شعبانی را با آغاز سال نو موجب خیر و برکت عنوان کرد و گفت: سازمان همیاری تعاملات خوبی 
با مجموعه شــهرداری و ســازمان های تابعه حوزه مدیریت شهری کلان شهر مشهد داشته و 

شهرداری نیز نگاه مثبتی به این نهاد داردو این رویکرد همواره دوجانبه و موثر بوده است.
عباس یوســف زاده ضمــن اعلام آمادگی در جهت همکاری در حوزه های مرتبط با ســازمان 
همیاری، ادامه داد: ســازمان زمین و مسکن به عنوان بخشی از بدنه شهرداری مشهد، همواره 
ســازمان همیاری را خود دانسته و تعاملات و موضوعات مختلف همواره با همین منوال بین دو 

مجموعه پیش رفته است.

آغاز طرح آسفالت نیشابور معابر 
در سال جدید 

شهردار نیشــابور پس از بازدید 
معابر سطح  آسفالت  از وضعیت 
شهر از آغاز طرح آسفالت معابر 

در سال جدید خبر داد.
به گــزارش صبح امــروز علی 
نجفی در جلســه ای با مدیران 
مناطق و معاون عمران با اعلام 
شروع طرح آسفالت معابر شهری 
از مدیران مربوطه خواست پس 
از انجام تعمیرات دســتگاه ها ، 
نیازمندی های  ضمن شناسایی 
آسفالت معابر با اولویت بندی و 

نیازسنجی اصولی به ترمیم و آسفالت معابر همت کنند.

ادامه بارش های رگباری  
تا شنبه هفته آینده 

مدیرکل مدیریت بحران استانداری خراسان رضوی گفت: بارش های رگباری باران شنبه شب 14 
شهرستان این استان را فرا گرفت  و این بارش ها و ناپایداری ها تا شنبه هفته آینده ادامه دارد.

محســن نجات روز یکشنبه در گفتگو با خبرنگار ایرنا افزود: بیشترین بارندگی طی این مدت در 
سرخس با حدود پنج میلیمتر و میزان بارش در مشهد نیز 3.4 میلیمتر گزارش شده است.

وی ادامه داد: شب گذشته وزش باد شدید نیز در شهرستانهای مختلف استان رخ داد. 
مدیرکل مدیریت بحران اســتانداری خراسان رضوی گفت: این بارشها و ناپایداری جوی تا روز 
شــنبه هفته آینده ادامه دارد و طی این مدت گزارشی از خسارت سیلاب و طوفان در این استان 

گزارش نشده است. 

هر
 ش

در

خبر

شهردار منطقه پنج مشهد از بهسازی و رنگ آمیزی مسیرهای دوچرخه این منطقه خبر 
داد.بــه گزارش صبح امروز میلاد مرادنیا با بیان اینکه این خبر اظهار کرد: این پروژه با 
هدف اســتفاده بهتر از فضاهای عمومی و گسترش فرهنگ دوچرخه سواری در سطح 

منطقه اجرایی شده است.
وی افزود: از ابتدای سال جاری بهسازی و رنگ آمیزی مسیرهای دوچرخه این منطقه 

به طول هزار متر انجام شد.
هم چنین شهردار منطقه پنج با اشاره به افتتاح بولوار الزهرا)س( گفت: اجرای این پروژه 
درکنار ایجاد دسترسی محلات شهید قدوسی، مهرآباد، ابراهیم آباد و شهرک اقدسیه به 

بزرگراه باعث توسعه و پیشرفت آن خواهد شد.
ی اضافه کرد: برای اتصال شهرک شهید قدوسی، مهرآباد، محله ابراهیم آباد و شهرک اقدسیه به بزرگراه با جمعیت بیش از ۲۲ هزار 

نفر در کنار احداث بولوار الزهرا)س( دو دهانه پل نیز روی کال امیرآباد حدفاصل حر یک و حر دو اجراشده است.

شــهردار منطقه 10 از اجرای پروژه پیاده روسازی در بولوار خادم الشریعه این منطقه با 
هدف زیباسازی منظر شهری و بهبود عبور و مرور شهروندان، خبرداد.

به گزارش صبح امروزاحمد حافظ  با بیان این مطلب، اظهار کرد: پیاده روها از مهم ترین 
فضاهای شهری هستند که مورد استفاده شهروندان قرار می گیرند و بایستی در راستای 
ارتقا کیفیت تردد و زیباسازی محیط شهری و افزایش رضایتمندی شهروندان به صورت 

مستمر بهسازی و مرمت شوند.
وی ادامه داد: مناسب ســازی فضاهای شهری یکی از موضوعات اساسی است که از 
جهات مختلف اجتماعی، اقتصادی و بهداشتی در زندگی شهروندان تأثیر عمده و نقش 

برجسته ای دارد.
شهردار منطقه 10 مشهد تصریح کرد: این پروژه در مساحت دو هزار مترمربع و با اعتبار 3۷ میلیارد ریالی در بولوار خادم الشریعه 

حد فاصل پیامبر اعظم تا خادم الشریعه 3 اجرا شده است.

بهسازی مسیرهای دوچرخه منطقه 5  پیاده روسازی در بولوار خادم الشریعه

معاون شهردار خبر داد:

اختصاص 6۰ درصد بودجه عمرانی شهرداری به حاشیه مشهد
عمـران،  معـاون   
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ی 
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حمل ونقـل و ترافیـک 
شهردار مشـهد گفت: 
درصـد   ۶0 از  بیـش 
عمرانـی  هزینه هـای 
شـهر  حاشـیه  بـرای 

انجام شده است. 
بـه گـزارش صبـح امروز 
روز  کاظمـی  خلیـل الله 
گذشـته در مراسـم افتتاح 
بولـوار الزهـرا)س( اظهـار 
کـرد: یکـی از مشـکلاتی کـه در محـدوده 
محلـه  مهرآبـاد،  قدوسـی،  شـهید  شـهرک 
ابراهیم آبـاد و شـهرک اقدسـیه وجود داشـت 
دسترسـی نداشـتن این شـهرک ها به بزرگراه 
و طولانـی بـودن مسـیر دسترسـی بـه حـرم 

مطهـر و مرکـز شـهر بـود.
وی اضافـه کـرد: در محدوده این شـهرک ها 
کال امیرآبـاد وجـود داشـت که بدنه سـازی و 
بـه پـارک خطـی تبدیل شـده بـود، امـا ایـن 
کال اتصـال شـرق و غـرب منطقـه را قطـع 
کـرده بـود و در کنـار آن بولـوار الزهـرا )س( 
نیـز بـه دلیـل وجـود معارضاتـی ادامـه پیـدا 

نکرده بـود .
ترافیـک  و  ونقـل  حمـل  عمـران،  معـاون 
شـهردار مشـهد بابیـان اینکـه همیـن امـر 
باعث دسترسـی نداشتن شـهرک های مذکور 
بـه بزرگراه بـود، اظهار کرد: بر همین اسـاس 
مدیریـت شـهری تصمیـم گرفـت تـا بـرای 
رفـع این مشـکلات ادامـه بولـوار الزهرا)س( 
را بـا بازگشـایی مسـیر احـداث و بـا اجـرای 

شـهرک  امیرآبـاد  کال  روی  پـل  دهنـه  دو 
شـهید قدوسـی، مهرآباد، محلـه ابراهیم آباد و 
شـهرک اقدسـیه را بـه بزرگـراه متصـل کند.

رمضانعلی فیضـی، رئیس کمیسـیون مناطق 
پیرامونی و کم برخوردار شـورای شـهر مشهد 
نیـز در ایـن مراسـم امـروز گفت: بازگشـایی 
ایـن بلـوار ۲40 متـری، حاصـل کار جمعـی 
بین بخشـی بـوده و شـهرداری بـرای اجـرای 
تملـک  جهـت  بسـیاری  تلاش  هـای  آن، 
بخشـی از مدرسـه ای کـه در مسـیر پـروژه 

قرارداشـت کـرده اسـت.
وی بابیـان اینکـه ایجاد دودهنـه پل »حر 1 و 
۲« روی کال امیرآبـاد بـرای ایجاد دسترسـی 
غـرب به شـرق مهرآباد اقدامی ارزشـمند بود، 
اظهـار کـرد: طی سـال های گذشـته زحمات 
بسـیاری بـرای عمران و آبادانی توسـعه ایران 

کشـیده شـده که ما قـدردان آن ها هسـتیم.
فیضـی بـا اشـاره بـه رویکـرد عدالـت محور 
شـورای پنجـم اضافه کـرد: در همین راسـتا، 
پروژه هـای منطقـه ای و پروژه  های سـتادی و 
کارهـای زیربنایـی زیادی انجام شـده اسـت.

رئیـس کمیسـیون مناطـق پیرامونـی و کـم 
برخوردار شـورای شـهر مشـهد بابیـان اینکه 
تشـکیل سـازمان بازآفرینـی و ایجـاد دفاتـر 
تسـهیلگری، بافت های پیرامونی و حاشـیه ای 
شـهر مشـهد را صاحب متولی و ساختار کرده 
اسـت، گفـت: بـا ایـن اقـدام درصدد هسـتیم 
کـه در درازمدت بافت های فرسـوده و ریزدانه 
را اصـلاح و مسـکن اسـتاندارد ایجـاد کنیـم. 
در کنـار این موضـوع درصـدی از بودجه های 
عمرانی نیز بر اسـاس خواسـت و نظـر مردم، 

شـوراهای اجتماعـی محـلات و تشـخیص 
دفاتـر تسـهیلگری هزینه می شـود.

فیضـی ادامـه داد: تنهـا در محـدوده عمومی 
ابتـدای فعالیـت شـورای پنجـم  از  مهرآبـاد 
ازجملـه  مختلـف  پـروژه  چندیـن  تاکنـون 
پـروژه بازگشـایی ابتـدای مفتـح شـرقی پس 
از ۲0 سـال، اجرای ۷5متری شـهرک شـهید 
ضلـع  حاشـیه ای  پـارک  احـداث  رضـوی، 
جنوبـی مفتح شـرقی، بازگشـایی و بازپیرایی 
بخشـی از بلـوار کرامـت، ایجاد فرهنگسـرای 
شـهرک  بـه  جمعه بـازار  انتقـال  عباس  آبـاد، 
شـهید شوشـتری، تعریـض پل کشـف رود و 
تسـهیل دسترسـی به شـهید شوشـتری و ... 

اجراشـده اسـت.
محمدرضـا کلائـی، شـهردار مشـهد نیـز در 
مراسـم افتتـاح ایـن بلوار بیـان کـرد: در کنار 
بهره بـرداری از تعـداد زیـادی از پروژه هـای 
عمرانـی، در مناطق پیرامونی و کـم برخوردار 
شـهر برخـی از پروژه ها مراحـل پایانی خود را 
می گذرانـد کـه نیـاز دارد تا سـایر دسـتگاه ها 
برای به سـرانجام رسـیدن آن همـت کنند. با 
توجـه بـه ایـن موضوع تصمیـم داریـم تا هر 
ازچندگاهـی تعـدادی از پروژه هـای اجراشـده 
در مناطـق پیرامونـی را که آمـاده بهره برداری 
سـاماندهی  سـتاد  جلسـات  در  می شـوند، 
حاشـیه شـهر مشـهد اعـلام و افتتـاح کنیم.
یکـی از ایـن پروژه هـا کـه از اهمیـت بالایی 
برخـوردار اسـت بازگشـایی و امتـداد بولـوار 
الزهـرا)س( واقـع در منطقه 5 اسـت که امروز 

شـاهد افتتاح آن هسـتیم.
شـهردار مشـهد بـا اشـاره بـه اینکه یکـی از 

مشـکلات موجـود در پهنـه شـهرک شـهید 
رجایـی به ویـژه محلـه بـازه شـیخ، موضـوع 
عبـور و مـرور اسـت، خاطرنشـان کـرد: در 
ایـن محـدوده دو خیابـان اصلـی پورسـینا و 
خوش سـیما را داریـم کـه هـر دو کم عـرض 
هسـتند و بیـش از 10 سـال اسـت کـه قـرار 
اسـت تعریـض شـوند امـا هرگـز ایـن اتفاق 

اسـت. نیفتاده 
اراضی »خدربیک« در طرح تفصیلی 

موردتوجه قرارگرفته است
وی گفـت: با توجـه به این موضـوع آنچه که 
مدیریت شـهری در طـرح تفصیلی موردتوجه 
قـرار داده، مسـئله اراضـی »خدربیک« اسـت 
کـه در خصـوص آن با آسـتان قـدس مذاکره 
و در گـروه مـاده پنـج نیـز دراین بـاره بحـث 
شـده اسـت، معتقدیـم اگـر پیگیری هـا بـه 
نتیجه برسـد مسـیر موازی حدفاصل بوستان 
و  ایجـاد  بیـک«  اراضـی »خـدر  و  نصـرت 
مشـکل عبـور و مـرور و گـردش جمعیـت را 

حـل خواهـد کرد.
کلائـی ادامـه داد: یکـی از پیش فرض هـای 
ایـن طـرح اتصال ایـن محـدوده بـه بزرگراه 
اسـت، بـه ایـن معنـی کـه بـار ترافیکـی حر 
را کاهـش داده و بـه بولوارالزهـرا)س( منتقل 
کنیـم، کـه ایـن مهـم نیازمنـد بازگشـایی و 

اجـرای ادامـه بولـوار الزهـرا)س( بود.
شهردارمشـهد بابیـان اینکه ۷-8سـال اسـت 
درگیـر  مسـیر  ایـن  بازگشـایی  بـرای  کـه 
تملـکات بودیـم و تملـکات کوچک مقیاسـی 
مانـع  امـا  کـرد:  اظهـار  بـود،  انجام شـده 
اصلـی وجـود مدرسـه ای در مسـیر اجـرای 

بولـوار الزهـرا)س( بـود کـه بـا ورود اسـتاندار 
آموزش وپـرورش  بـا  توافـق  و  موضـوع  بـه 
معوضاتـی ارائـه و مسـیربا عقب نشـینی دیوار 
مدرسـه بـاز شـد. در کنار بازگشـایی مسـیر و 
اجـرای بولوار الزهـرا)س( دو پل نیز روی کال 
امیرآباد احداث و دسترسـی بـه بزرگراه برقرار 
شـد کـه این موضـوع تاثیر بسـیار زیـادی در 

تسـهیل دسترسـی بـه بزرگـراه دارد.
پیگیری برای ساماندهی کال امیرآباد

کلائـی اضافـه کـرد: در ایـن محـدوده یکی 
دو مسـئله دیگـر نیـز موردتوجـه قـرارداد که 
یکـی از آن هـا سـاماندهی کال امیرآباد اسـت 
کـه در حـال حاضر مشـغول کار هسـتیم، اما 
بـرای انجـام ایـن کار بـا چنـد مانـع روبـه رو 
هسـتیم که اگـر هماهنگـی برای رفـع آن ها 
در سـتاد سـاماندهی حاشیه شـهرانجام شود، 
ایـن پـروژه می توانـد ظـرف یـک مـاه آینده 

بـه انتها برسـد.
شـهردار مشـهد ادامـه داد: موضـوع بعـدی 
بولـوار بصیـرت اسـت کـه در  احـداث  نیـز 
ایـن زمینـه معطـل تعامـل بـا آسـتان قدس 
در کمیسـیون مـاده پنـج دربـاره بوسـتان ۲۷ 
هکتـاری هسـتیم، کـه اگـر این مـوارد ظرف 
دو هفتـه آینـده بـا همـکاری بین بخشـی به 
سـرانجام برسـد، سـاماندهی کال دروی نیـز 
کـه یکـی از مصوبات این سـتاد اسـت هم به 

نتیجـه خواهد رسـید.
پـروژه بولوارالزهـراء مشـهد واقـع در خیابـان 
بابانظـر۹4، بـه طـول ۲۶0 متـر و عـرض 10 
متـر در دو بانـد سـواره رو بـا هزینـه ای بالغ بر 

1۲ میلیـارد تومـان احداث  شـده اسـت.

امام جمعه مشهد گفت: امیدواریم با 
اقدامات شهرداری و سایر دستگاه ها 
امســال موضوع حاشیه شهر مشهد 
حل شــود. به گــزارش صبح امروز 
به نقل از ایســنا آیت الله سید احمد 
علم الهدی امروز در مراســم افتتاح 
پروژه بولوار الزهرا)س( مشــهد که 
به صورت ویدئو کنفرانس برگزار شد، 
اظهار کرد: بــرای هماهنگی جهت 

ساماندهی مناطق کم برخوردار و پیرامونی شهرداری مشهد، کمیته امداد، سازمان تبلیغات اسلامی، سپاه و... ستاد 
تشــکیل دادند و حرکتی جهشی در این خصوص انجام گرفت و اکنون شاهد هستیم که با اقدامات انجام شده، 
چهره حاشــیه شهر مشهد بهبودیافته و با گذشته قابل  مقایسه نیست.وی با بیان اینکه شهرداری فعالیت های 
خوبی در حاشیه شهر مشهد انجام داده است، اظهار کرد: سپاه و کمیته امداد نیز در این مناطق محرومیت زدایی 
کرده اند.علم الهدی تصریح کرد: مقام معظم رهبری فرمودند ما چیزی به عنوان حاشیه شهر نباید داشته باشیم و بر 
همین اساس بود که ستاد ساماندهی حاشیه شهر تشکیل و اقدامات زیادی در این مسیر انجام شد، لذا امیدواریم 
امسال با ادامه این فعالیت ها چیزی تحت عنوان حاشیه شهر نداشته باشیم.نماینده ولی فقیه در خراسان رضوی با 
اشاره به اینکه برخی برای فعالیت های سیاسی از حاشیه شهر استفاده کرده و کاسبی سیاسی می کنند، خاطرنشان 
کرد: شرایط باید طوری باشد که این کاسبان نتوانند سوژه ای پیدا کنند.وی ادامه داد: اقداماتی که آقای شهردار 
در حاشیه شهر به ویژه در تسهیل دسترسی ها، توسعه حمل ونقل و راه ها، تعریض و بازگشایی معابر و همچنین 
ساخت وسازهایی که همه باید به آن کمک کنند انجام دادند باعث خواهد شد تا معابر کم عرض از میان برود و با 
این اقدامات سوژه از افراد و کاسبان سیاسی که از محرومیت مردم در مناطق کم برخوردار سوءاستفاده می کنند 
گرفته خواهد شد.به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شهرداری مشهد، علم الهدی افزود: امیدواریم با اقدامات شهردار 
برای رفع مشکلات ایاب و ذهاب و همچنین سایر دستگاه ها و ارگان ها در مناطق کم برخوردار امسال چیزی 
تحت عنوان حاشــیه شهر نداشته باشیم.گفتنی است پروژه بولوارالزهرا)س( واقع در خیابان بابانظر۹4، به طول 

۲۶0 متر و عرض 10 متر در دو باند سواره رو با هزینه ای بالغ بر 1۲ میلیارد تومان احداث شده است.

ــن و  ــی زمی ــگان حفاظــت ســازمان مل ــده ی فرمان
ــع تصــرف 85۲0  مســکن خراســان رضــوی از رف
مترمربــع اراضــي ملــی خراســان رضــوی در 

ــر داد. ــال خب ــوروز امس ــلات ن تعطی
بــه گــزارش صبــح امــروز ســرهنگ بهــرام 
ــرف  ــع تص ــن رف ــت: ای ــار داش ــا اظه ــروی ب خس
ــر  ــه مســاحت 85۲0 مت ــن ب ــه زمی شــامل 5 قطع
مربــع در مناطــق مختلــف اســتان بــوده که توســط 
اشــخاصی حقیقــی اقــدام بــه فنــس کشــی، احداث 
ــط  ــه توس ــد ک ــرده بودن ــال  ک ــت نه ــا و کاش بن
ــایی و  ــتان شناس ــی اس ــت از اراض ــگان حفاظ ی

ــد . ــدام ش ــع تصــرف آن اق ــه رف نســبت ب
وی بــا بیــان اینکــه ایــن رفــع تصــرف هــا بــا حضــور بــه موقــع و هوشــیاری کامــل عوامــل یــگان حفاظت 
از اراضــی ســازمان ملــی زمیــن و مســکن در اســتان خراســان رضــوی و گــزارش واحــد گشــت یــگان و 
صــدور حکــم قضایــی انجــام شــده، ارزش ریالــی ایــن اراضــی را مــورد اشــاره قــرارداد و اضافــه کــرد : ارزش 

تقریبــی ایــن زمیــن هــا یــش از 34 میلیــارد و ۲00 میلیــون تومــان بــرآورد شــده اســت.
 خســروی تصریــح کــرد: همچنیــن در عملیاتــي دیگــر متصرفــان اقــدام بــه ســاخت بنــا در اراضــي ملــي 
واقــع در بلــوار نمــاز، روبــروی کلاتــه ســرهنگ بــه متــراژ حــدود ۲0 متــر و ارزش تقریبــی ۲00 میلیــون 
تومــان کــرده بودنــد کــه بــا اقــدام بــه موقــع گشــت هــای اکیــپ هــاي نــوروزي شــورای حفــظ حقــوق 

بیــت المــال رفــع تصــرف شــد.
فرمانــده یــگان حفاظــت ســازمان ملــی زمیــن و مســکن اســتان خراســان رضــوی در ادامــه بــا اشــاره بــه 
نقــش مــردم در پیشــگیری از تصــرف و حفاظــت از اراضــی ملــی و دولتــی گفــت: شــهروندان می تواننــد 
مــوارد تصــرف، تعــرض و دخالــت در اراضــی دولتــی و ملــی را از طریــق تمــاس بــا شــماره تلفــن گویــای 
ــن اداره کل  ــگان حفاظــت ای ــه ی ــت 0513۷۶501۷0۹ ب ــن ثاب ــا تلف ــه صــورت شــبانه روزی و ی 1۶5۶ ب

گــزارش دهنــد. 
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شرایط متفاوت برای استقلال در لیگ 
آسیا

کارشناس فوتبال و پیشکسوت تیم فوتبال استقلال با تاکید بر این که شرایط آبی ها در 
لیگ داخلی و لیگ قهرمانان آســیا متفاوت است گفت: در آسیا تیم ها حمله می کنند و 

کار برای استقلال راحت تر است.
ســهراب بختیاری زاده در گفتگو با خبرنگار مهر با اشاره به تساوی خانگی آبی پوشان 
مقابــل پیکان گفــت: این بازی چنگی به دل نزد و تیم به لحــاظ فنی عملکرد خوبی 
نداشــت. البته این بازی نه چندان خوب دلیل و توجیه دارد و آن هم کرونا زدگی تیم و 

تمریناتی بود که بدون نفرات اصلی انجام می شد.
وی بیان داشــت: بعد از حضور مجیدی در استقلال کلًا نشــاط و شادابی به این تیم 
تزریق شــد و بازیکنان با روحیه بهتری در تمرینات و بازی ها ظاهر می شــوند که این 

نشان از رابطه خوب آنها با کادر فنی جدید است.
پیشکسوت آبی پوشان در خصوص حضور این تیم در لیگ قهرمانان آسیا و قرار داشتن 
در گروه مرگ این مســابقات اظهار داشت: اســتقلال همیشه در آسیا برای موفقیت و 
پیروزی تلاش کرده است. آبی پوشان به کرات سابقه صعود از گروه های مرگ را دارند 
و این اتفاق عجیبی برای اســتقلال نیست. با توجه به موجودی تیم، من شانس خوبی 

برای صعود قائل هستم.
پیشکســوت اســتقلال تصریح کرد: بازی کردن در آسیا با بازی کردن در ایران تفاوت 
دارد. آنجا تیم ها حمله می کنند و مثل اینجا نیســت که بعضی از تیم ها مقابل استقلال 
دست به دفاع مطلق بزنند. استقلال هم ابزار حمله کردن به تیم هایی که فوتبال واقعی 
بــازی می کند و به دروازه حریف حمله می کند را دارد. مهاجمانی مثل قایدی، مطهری 
و دیاباته در حد بهترین مهاجمان آســیا هســتند و در این بازی ها می توانند بلای جان 

هر حریفی شوند.
مدافع پیشــین آبی پوشان در خصوص کلین شــیت های متوالی و حفظ صد درصدی 
دروازه ایــن تیم در لیگ برتر بعد از حضور مجیدی بیان داشــت: زمانی که صحبت از 
دفاع خوب یک تیم می شــود، منظور تنها مدافعان و خط دفاعی نیســت. بلکه منظور 
ســازمان دفاعی تیم است که از نوک حمله شروع می شود و به دروازه بان ختم می شود. 
به اعتقاد من سازمان دفاعی استقلال در هفته های اخیر بهتر شده و حتی کمتر می بینیم 

که موقعیت به حریفان بدهد.
بختیاری زاده در ادامه به مصاحبه یکی از اعضای باشــگاه استقلال علیه شاهرخ بیانی 
اشاره کرد و گفت: در وهله اول باید بگویم هر پیشکسوتی حتی اگر یک دقیقه برای این 
باشــگاه بازی کرده باشد، حرمت دارد و حرمت او باید حفظ شود. چه رسد به شاهرخی 
که به نظر من جزو 10 بازیکن برتر تاریخ این باشــگاه اســت و سابقه قهرمانی آسیا با 

این تیم دارد.
وی افزود: فردی که امروز در باشگاه شاغل است، نباید همه آنهایی که خارج از باشگاه 
هســتند را دشــمن بداند. به خصوص یک پیشکســوت را که افتخارات زیادی هم با 
این تیم کسب کرده اســت. فرهاد مجیدی که خودش از پیشکسوتان و مفاخر باشگاه 
اســتقلال است و امروز مســئولیت مهمی در این باشگاه دارد، باید با فرد خاطی که در 

رسانه رسمی باشگاه حرمت یک پیشکسوت را شکسته برخورد کند.

زمان بررسی اعتراض فدراسیون فوتبال 
ایران به حکم ویلموتس در دادگاه CAS به 

تاخیر افتاد
جلســه رســیدگی دادگاه CAS به پرونده اعتراض فدراســیون فوتبال به رای ابتدایی 

پرونده سرمربی بلژیکی سابق تیم ملی فوتبال ایران به تاخیر افتاد.
زمان بررسی اعتراض فدراســیون فوتبال ایران به حکم ویلموتس در دادگاه CAS به 

تاخیر افتاد
به گزارش خبرنگار ورزشــی خبرگزاری فارس، فدراسیون فوتبال ایران پس از محکوم 
شــدن از ســوی کمیته وضعیت فیفا به پرداخت مبلغ حــدود ۶ میلیون یورو به مارک 
ویلموتس، ســرمربی سابق بلژیکی تیم ملی، تصمیم گرفت با تشکیل یک تیم حقوقی 

به دادگاه CAS اعتراض کند.
برهمین اساس تیم حقوقی فدراســیون با برگزاری جلسات مختلف ضمن اعتراض به 
این رای، مدارک خود را برای بررسی مجدد این پرونده مهم به دادگاه حکمیت ورزش 

ارسال کرد.
قرار بود جلســه رســیدگی به این پرونده در تاریخ 14 اردیبهشت برگزار شود اما ظاهرا 
این دادگاه به تازگی با ارســال نامه ای به فدراســیون فوتبــال اعلام کرده با توجه به 
شــرایط کرونایی جلســه مذکور به تعویق افتاده و قرار است در روزهای ابتدایی تیرماه 

برگزار شود.
 CAS در نهایت باید دید آیا فدراسیون فوتبال می تواند در این پرونده توفیقی در دادگاه

به دست آورد؟

جزئیات انتقال »سه دانگ« ساختمان پرسپولیس

 مسئولان بی خبر بودند!
درحالی که سـه دانگ از سـاختمان باشـگاه 
انتقـال بـه تامیـن  پرسـپولیس در آسـتانه 
اجتماعـی بابـت بدهـی فدراسـیون فوتبال 
بـه این شـرکت اسـت، مسـئولان باشـگاه 
سـرخ تهـران متوجـه ایـن موضوع شـدند!

به گـزارش خبرنگار مهر، شـرکت سـرمایه 
عـدم  از  پـس  اجتماعـی  تأمیـن  گـذاری 
دریافـت قـرض دو میلیـون یورویـی خـود 
از فدراسـیون فوتبـال بـرای پرداخـت بـه 

تیـم  پیشـین  مـارک ویلموتـس سـرمربی 
ملـی ایـران از ایـن نهـاد شـکایت کـرد تا 
بتوانـد ایـن پـول را با سـود ناشـی از تأخیر 

در بازپرداخـت آن دریافـت کنـد.
فدراسـیون فوتبـال کـه پولـی در حسـاب 
خـود بـرای پرداخـت به »شسـتا« نداشـت 
بـا حکـم دادگاه بـرای مزایـده امـوال خود 

شـد. روبرو 
نکتـه جالـب اینکـه فدراسـیون فوتبـال در 

بـه دادگاه، سـه  اعـلام دارایی هـای خـود 
پرسـپولیس  باشـگاه  سـاختمان  از  دانـگ 
تـا بخـش حقوقـی  قـرار می دهـد  نیـز  را 
شـرکت سـرمایه گـذاری تأمیـن اجتماعـی 
خواهـان گرفتـن آن از فدراسـیون شـود.

از این رو کارشناسـان رسـمی حوزه مسکن 
گـذاری  ارزش  بـه  اقـدام  قضائیـه  قـوه 
سـاختمان باشـگاه پرسـپولیس می کننـد و 
آن را بـه شـعبه صـدور حکـم مربـوط بـه 

توقیـف امـوال فدراسـیون اعـلام می کنند.
سـند  گـردش  ثبـت  مجـوز  نیـز  دادگاه 
بـدون  شسـتا  تـا  می کنـد  حکـم  نیـز  را 
سـوی  از  دفاعـی  لایحـه  کوچک تریـن 
از  نیمـی  بتوانـد  باشـگاه  حقوقـی  بخـش 
سـاختمان گـران قیمت ایـن باشـگاه را در 
قیمـت  گـران  نسـبتاً  از محله هـای  یکـی 

شـود. صاحـب  تهـران 
نکتـه جالـب توجـه عـدم اطـلاع بخـش 

حقوقـی باشـگاه پرسـپولیس از ایـن پرونده 
اسـت. پرونـده ای کـه حـدود یک سـال در 
دادگاه جریـان داشـته اسـت اما مسـئولان 
پیشـین و فعلـی باشـگاه هیـچ توجهـی بـه 
آسـتانه  در  پرسـپولیس  تـا  نداشـته اند  آن 
سـاختمان  سـند  از  دانـگ  سـه  انتقـال 
خـود بـه شـرکت سـرمایه گـذاری تأمیـن 
اجتماعـی بابـت بدهـی فدراسـیون فوتبال 

. شد با

گزارش روزنامه پرتغالی از قحطی گل مهاجم ایران

طلسم طارمی ۹ بازی شد

مطهری: از نجابت گل محمدی و کادرش سوءاستفاده می کنند

سازمان لیگ ورود نکند، میهمان آزاری باب می شود

از آخرین بــاری که مهدی طارمی مهاجم 
ایرانی تیم فوتبال پورتو گلزنی کرده است، 
۹ بازی گذشته است. یک روزنامه پرتغالی 
این ناکامی را برای طارمی بی سابقه عنوان 

کرده است.
به گزارش خبرنگار مهــر، مهدی طارمی 
مهاجم ایرانی فصل گذشــته موفق شد در 
تیم ریوآوه پرتغال 18 گل به ثمر برســاند 
و این فصل راهی تیم پورتو شــد. طارمی 
هرچنــد در هفته های نخســت حضور در 
پورتو چنــدان به کار گرفته نمی شــد، اما 
بــه تدریــج قابلیت هایــش را در این تیم 
به نمایش گذاشــت و توانست به یکی از 

اساسی ترین مهره های پورتو تبدیل شود.
سرعت رو به رشد طارمی با به ثمر رساندن 
۹ گل در لیگ پرتغال، 5 گل در جام حذفی 
و در نهایــت یــک گل در لیگ قهرمانان 
اروپا به تدریج کم و کمتر شد و شرایط به 
گونه ای پیــش رفت که پای او در ۹ بازی 
گذشــته )8 بازی در پورتو و یک بازی در 

تیم ملی ایران( به گل باز نشده است.
هرچند طارمی در این مــدت هم با پاس 
گل یا گرفتن پنالتی تاثیر خود را نشان داده 
است اما افت گلزنی در مهاجمی که از وی 
به عنوان ماشــین گلزنی پورتو یاد می شد، 
باعث تعجب رسانه های پرتغال شده است.

روزنامــه »ojogo« در گزارشــی به این 

موضــوع پرداختــه و با کنایــه از ناکامی 
ایرانــی پورتو در گلزنی، نوشــته  مهاجم 
است: »طارمی با پشــت به سمت دروازه 

می رود«.

این روزنامه با تاکید بــر اینکه طارمی در 
۹ بازی گذشــته خود در پورتو و تیم ملی 
ایران گلزنی نکرده اســت، در بخشــی از 
گزارش خود آورده است: »طارمی در بازی 

با سانتاکلارا بازهم گلزنی نکرد. با احتساب 
بازی هــای پورتو و تیم ملــی ایران، این 
مهاجم در ۹ مسابقه متوالی موفق به گلزنی 
نشده اســت. این اتفاق در بازی دیروز به 

دلیل کمبود موقعیت نبــود: او دو فرصت 
داشت که دروازه سانتاکلارا را باز کند.«

البتــه طارمی در بازی با ســانتاکلارا یک 
پنالتی گرفت و همانند گذشته این »سرجیو 
اولیویرا« بود که پشت ضربه پنالتی ایستاد. 
در واقع در صورتی که طارمی تا الان زننده 
پنالتی های پورتو بود، شرایط بسیار بهتری 
در جــدول گلزنان لیگ پرتغال داشــت و 
شاید امروز صحبتی از طلسم گلزنی هایش 

مطرح نمی شد.
روزنامه مذکور گزارش خود درباره طارمی 
را این طور به پایان برده اســت: »این ملی 
پوش ۲8 ســاله ایران ]در اواسط هفته با 
تیم ملی ســوریه بازی کرد[ پیش از اینکه 
به پورتو بیاید، در کشور خود، قطر و ریوآوه 
بازی کرد امــا هرگز چنین قحطی گلی را 
تجربه نکرده است. فصل گذشته او در تیم 
ریــوآوه حداکثر 5 بازی بدون گلزنی مانده 

بود.«
به گزارش خبرنگار مهر، تیم فوتبال پورتو 
در دیدار بعدی خود، در مرحله یک چهارم 
نهایی لیگ قهرمانان اروپا روز چهارشــنبه 
ایــن هفته به مصــاف چلســی انگلیس 
می رود. مهدی طارمــی به دلیل اخراج در 
بازی برگشــت با یوونتوس در مرحله قبل، 

از دیدار رفت با چلسی محروم است.

مربــی تیم فوتبال پرســپولیس گفت: اگر 
قرار باشــد مسابقات با هر شکل، کیفیت و 
میهمان آزاری تیم ها برگزار شود، دیگر چه 

نیازی به ناظر دارد.
حمید مطهری در گفــت و گو با خبرنگار 
ورزشــی خبرگزاری فارس، درباره اتفاقات 
بازی با پدیده اظهار داشــت: این اتفاقات 
نشــأت گرفته از فرهنــگ غلط و قدیمی 
فوتبــال ایران اســت که درحــال حاضر 

منسوخ شده است.
وی با اشاره به کوتاه نشدن چمن ورزشگاه 
امام رضا )ع( عنوان کــرد: آن افرادی که 
نقشه کشــیدند چمن ورزشــگاه را کوتاه 
نکنند می خواستند در ابتدا به تیم ما شوک 
وارد کنند و درثانی جلوی بازی روی زمین 
و مالکانه پرســپولیس را بگیرند تا به ناچار 

به توپ های بلند روی بیاوریم.
دســتیار یحیــی گل محمــدی ادامه داد: 
متأســفانه آقایــان از نجابــت یحیی گل 
محمدی و کادرفنی اش ســوء اســتفاده 
کردند. چه بسا هر مربی دیگری بود تهدید 
کرده و قبل از بازی اعلام می کرد تا چمن 
کوتاه نشــود تیمش را بــه زمین نخواهد 

فرستاد. 
مطهری افــزود: به خاطر داریــد اتفاقات 
مشابهی از قبیل بزرگ کردن عرض زمین 
یا موارد دیگر بوده اما با تهدید ســرمربی 
تیــم یا جدیــت و قاطعیت ناظر مســابقه 
مشکل حل شــده و تیم ها به زمین رفته 
اند. ما فوتبال بــازی می کنیم که همه از 
مربــی و بازیکن بگیرید تــا هواداران و ... 
لذت ببریم اما با دیــدن این اتفاقات حال 

همه ما بد می شود!
وی با اشــاره به مماشات ناظر بازی یادآور 
شد: به شــخصه احترام زیادی برای آقای 
فهیمی راد قائل هســتم اما اگر ناظر جدی 
تری مثل داوود رفعتی بود اجازه برگزاری 
بازی در زمینی با چمن غیر استاندارد نمی 
داد. آقای فهیمی تــوپ را در  زمین داور 
مسابقه می انداخت و مسئول زمین هم که 
تازه در این سمت مشــغول شده و ظاهرا 
نمی دانســت یحیی گل محمدی و من در 
مشــهد مربیگری کرده ایم مدعی بود ۷0 
بازی در همین زمیــن با چمن بلند برگزار 

شده است! 
مربــی پرســپولیس تصریح کــرد: آنچه 

مشخص است نقشه و برنامه ریزی میزبان 
برای تخریب ناجوانمردانه بازی پرسپولیس 
بوده اســت درحالی که دوره چنین رفتارها 
و اتفاقاتی گذشــته و منســوخ شده است. 
امیدوارم این فرهنگ یا رفتار منسوخ شده 
دوباره در ســطح اول فوتبــال ایران باب 

نشود. 
مطهــری اضافه کرد: فیلم یــا مصاحبه و 
تصاویــر مربوط به چنین اتفاقات زشــتی 
یا مشــابه آن به کنفدراسیون فوتبال آسیا 
هم می رســد. شــاید یکی از دلایلی که 
AFC بــه مــا میزبانی نمــی دهد همین 
مسائل غیرحرفه ای و آماتوری در فوتبال 
ایران باشد.وی افزود: روی صحبت من با 
ســازمان لیگ فوتبال است. اگر قرار باشد 
مسابقات به هرشکلی و کیفیتی با مهمان 
آزاری تیم های میزبان برگزار شــود دیگر 
چه نیازی به ناظر است؟ چرا باید این همه 
هزینه شود یا یک نفر را برای نظارت روی 
مسابقات به شهرهای مختلف اعزام کنند؟ 
بازی ها با حضــور نفرات دو تیم و داوران 
برگزار شــود و تیم های میزبان هر کاری 
خواستند برای بردن و شکست تیم مهمان 

انجام دهند!دســتیار یحیــی گل محمدی 
ادامه داد: ســازمان لیگ فوتبال ما اگر به 
ایــن ماجرا یا اتفاقات مشــابه ورود نکرده 
و دوســتان بخواهند مماشــات کنند آن 
گاه رفتارهای زشــت و برنامه ریزی های 
غیرفوتبالی در لیگ برتر باب خواهد شــد. 
این یک هشدار جدی است. مطهری خاطر 

نشــان کرد: تیم پرســپولیس دنبال بهانه 
گیری نیســت. ما در همین زمین مشهد با 
چمن بلند و غیراستاندارد بازی فوق العاده 
ای انجام داده و باید با اختلاف ۲ یا 3 گل 
پیروز می شدیم اما متأسفانه توپ های ما 
تبدیل به گل نشد. ان شالله در بازی های 

آینده جبران خواهیم کرد.

مفقودی
برگ ســبز - سه برگ سند سفید و سند کمپانی موتور سیکلت هندا 1۲5 به پر مدل 1385 
به شــماره پلاک 34135 - ۷۷1  شــماره موتور 1۲5A85۶0۲51 مفقود گردیده و از درجه 

اعتبار ساقط می باشد.
مفقودی

ســند و برگ ســبز خــودرو وانت سیســتم پیــکان تیــپ 1۶00OHV مــدل 13۹3 به 
شــماره پــلاک 3۶ ایران 5۶3 ن 4۶  شــماره موتور 118P005۶30۷و شــماره شاســی 
NAAA3۶AA۹EG۶5888۶ مربوط بــه محمدعلی دیندار مفقود گردیده و از درجه اعتبار 

ساقط می باشد.
مفقودی

کارت و برگ سبز خودرو وانت سیستم مزدا تیپ B۲000i۲ مدل 138۹ به شماره پلاک 3۲ 
 NAGCPX۲PC1۹E۲3۹۷3 و شماره شاسیFE1۲۷4۹۷   ایران ۲5۹ ل ۷4  شماره موتور

مربوط به غلامرضا ابراهیمی بوریابادی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
مفقودی

 بــرگ ســبز خــودرو ســواری پــژو 405 تاکســی شــهری مــدل 13۹۶ به شــماره
 پــلاک 1۲ ایــران ۹۲3 ت ۶۹  شــماره موتــور 1۲4K1015۹8۶و شــماره شاســی 
NAAM11VEXHK۷4۷588 به نام وحید قدوســی هروی مفقود گردیده و از درجه اعتبار 

ساقط می باشد.
مفقودی

شــماره  بــه   1380 مــدل  پیــکان  سیســتم  وانــت  خــودرو  کمپانــی   ســند 
پلاک 3۶ ایران ۲85 ی 43  شــماره موتور 1158010۷۲8 و شماره شاسی 80۹1080۲ به 

نام امیر بیت اللهی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
مفقودی

برگ سبز خودرو سواری تیبا مدل 13۹۷ به شماره پلاک 3۶ ایران ۶۹8 ی 38  شماره موتور  
M15/8۶۷13۷3 و شماره شاسی 58۲0۶0۷ به نام علیرضا گل محمدی مفقود گردیده و از 

درجه اعتبار ساقط می باشد.
مفقودی

 برگ ســبز خودرو ســواری سیســتم ســایپا تیپ  131SE مدل 13۹8 به شــماره پلاک
شاســی  شــماره  و   M13/۶3۲۲۲38 موتــور  شــماره    81 ن   ۷48 ایــران   3۶  
NAS411100K3544۲۷۲ مربوط به نوشــین ارکانی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط 

می باشد.
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ماجرای واگذاری ۳ دانگ پرسپولیس به شستا چیست؟
ساختمان باشگاه پرســپولیس که مانند اســتقلال به نام فدراسیون 
فوتبال اســت، سال گذشته نیز برای مدتی با حکم شستا توقیف شده 
بود، اما آن مشــکل برطرف شد و اکنون شــایعه ای درباره واگذاری 
ســه دانگ از این ساختمان به شرکت شســتا مطرح شده است که 
پیگیری ها نشــان می دهد این موضوع تاکنون قطعی نشــده است.با 
مطرح شــدن این موضوع، تیم حقوقی باشــگاه پرسپولیس با دستور 
جعفر ســمیعی در حال بررسی ماجراســت و باید دید در نهایت این 
ماجرا به کجا خواهد انجامید. پرسپولیسی ها معتقدند بدهی فدراسیون 
فوتبال به شســتا ارتباطی به ساختمان سرخپوشان ندارد و مسئولان 

فدراسیون باید این مشکل را برطرف کنند./تسنیم

قطع برق مراسم عروسی و عزا تکذیب شد
رجبی مشهدی، سخنگوی صنعت برق کشور: به هیچ عنوان برق خانه 
یا حتی تالار هایی را که دارای مراســم خاصی باشند، قطع نمی کنیم. 
چرا که قطع برق با حفظ مقررات انجام می شــود و در صورت وجود 
مشــکل خاص برق مشترکان قطع خواهد شــد. در حال حاضر تا به 
امروز هیچ گونه دســتورالعملی نســبت به قطع برق خانه های دارای 
مراسم اعلام نشده است و انتشــار خبری مبنی بر این موضوع را به 

شدت تکذیب می کنم./باشگاه خبرنگاران

سیستانی ۲۵ فروردین را اولین روز ماه رمضان اعلام کرد
دفتر آیت الله سیســتانی: روز سه شــنبه مصادف با 13 آوریل/نیسان 
144۲ قمری و ۲4 فروردین هجری شمسی را آخرین روز ماه شعبان 
و چهارشــنبه ۲5 فروردیــن را آغاز ماه مبــارک رمضان اعلام کرد. 
آخریــن روز ماه مبارک رمضان نیز پنجشــنبه 13 مه مصادف با ۲3 
اردیبهشت است که هلال ماه شوال در غروب آن دیده خواهد شد و 

روز جمعه عید فطر و اول شوال خواهد بود./ایرنا

پشت پرده پخش، تاخیر و قطع گاندو
پخــش، تاخیر و قطع گاندو در چند روز گذشــته حواشــی زیادی در 
پی داشــت ولی واقعیت با آنچه که ادعا شده تفاوت بسیاری دارد.به 
گزارش گروه فرهنگ و هنر برنا، تصمیم ناگهانی برای پخش گاندو ۲ 
در ایام نوروز 1400، اسفندماه گذشته نه تنها باعث تعجب کارشناسان 
و افراد آگاه به ساخت این سریال شده بود بلکه نقدهای زیادی را هم 
پخش چنین ســریال جدی در روزهای نوروز که مردم نیاز به لحظه 
های شــاد و مفرحی داشتند به دنبال داشت، شاید نشنیدن این نقدها 
و لجبازی شبکه سه و احتمالا رویکردهای سیاسی هم باعث شد این 
ســریال روی آنتن رود و به گواه نظرسنجی صداوسیما و نظرسنجی 
رســانه های مختلف با بی توجهی مردم و بی میلی مخاطبان ســیما 
مواجه شود.همه ماجرای گاندو۲ اما این نادیده گرفتن نظر کارشناسان 
نبود بلکه افراد آگاه می دانســتند این ســریال آماده نیست و تا پایان 
نوروز هم امکان تکمیل آن وجود ندارد. اگرچه یک پروپاگاندای رسانه 

ای سیاسی تلاش می کرد تاخیر در پخش برخی قسمت های گاندو۲ 
را به سانســور وصل کند ولی واقعیت این است که این سریال روزانه 
به پخش می رســید و چون نیاز به فرصتی برای بازبینی داشــت به 
همیــن دلیل نه تنها با تاخیر پخش می شــد بلکه در کمال تعجب و 
خلاف روند پخش سریال های نوروزی، یک قسمت کلا به بازپخش 
خلاصه ای از قســمت های قبل اختصاص یافت.نکته عجیب اینکه، 
سریال گاندو ۲ حتی نتوانست به پایان برسد و این برای دومین سال 
پی در پی بود که ســریال های سیما در پایان نوروز نیمه کار رها می 
شــدند، پارسال هم سریال پایتخت نیمه کاره ماند و سیما مجبور شد 
اسفند ۹۹ )یعنی 1۲ ماه بعد( این سریال را تمام کند.در واقع برخلاف 
شــایعات مطرح شده در برخی رســانه ها، ادامه سریال گاندو۲ اصلا 
تولید نشــده بود که بخواهد با فشار کسی از روی آنتن پایین کشیده 
شــود، یعنی ادامه گاندو۲ تولید نشده و نیمه تمام ماندن آن هم دقیقا 
به همین دلیل بود.با این وجود پیشــنهاد می کنیم اگر صداوســیما 
مدعی است سریال آماده پخش است و فرد یا افرادی مانع پخش آن 
شده اند، ادامه این سریال را برای اهالی رسانه اکران کنند تا مشخص 

شود پشت پرده قطع ناگهانی یک سریال تلویزیونی چه بود؟!/برنا

جزئیات طرح مجلس برای سربازی
اخیرا کارزاری برای درخواســت از مجلس در راستای پایان دادن به 
خدمت اجباری به راه افتاده اســت. در ادامــه همین تحرکات طرح 
بلندپروازانه ای در مجلس مطرح شــده است که آن را طرح سربازی 
حرفه ای مــی دانند.این طرح ترکیبی از اختیاری و حرفه ای شــدن 
است که حقوق و مزایای لازم را سربازان نیز دریافت می کنند. درواقع 
کسانی که مایل به سربازی رفتن نیستند، پول به کسانی می دهند که 
سربازی می روند. در این طرح، سربازی بعد از دو سال به مدت 5 سال 
ادامه خواهد داشــت و با این کار به صورت حرفه ای ســرباز تربیت و 
آموزش دیده می شود. طرح مجلس با انتقاد شدیدی از سوی نیروهای 
مسلح همراه بوده است. مقامات نظامی می گویند بررسی این طرح در 

صلاحیت مجلس نیست./فرارو

هرکس بگوید انتخاب رئیس جمهور یعنی انتخاب راننده، می 
خواهد شما را فریب بدهد

عباس عبدی در روزنامه اعتماد نوشــت:برخی از افراد سعی می کنند 
که مساله انتخابات را به تغییر راننده تقلیل دهند. گویی که خودروی 
ســالم و خوبی آماده و پر از بنزین وجود دارد، مســافران آن نیز همه 
سوار شده اند، جاده و مقررات مناسب وجود دارد، فقط مانده یک راننده 
با صلاحیت پیدا شــود و با این خودروی خوب مسافران را به مقصد 
برساند.هر کس کوشید که ذهن شــما را از موضوع خودرو و شرایط 
جاده منحرف کنــد و فقط روی راننده تمرکز کند، احتمال بدهید که 
درصدد فریب شما اســت. هنگامی که انتخابات ضعیف برگزار شود، 
مثل ســال 13۹8، همچون یک ژیان زهوار در رفته ای است که اگر 
همیلتون یا همان قهرمان فرمول یک هم پشت آن بنشیند، نمی تواند، 

راهبری موثری داشته باشد. اگر خودرو خوب باشد، رانندگان متوسط 
هم می توانند ایمن برانند و اگر خودرو ضعیف و ناکارآمد باشد، بهترین 

راننده هم قادر به رساندن مسافران به مقصد نیست.

پرواز به پایتخت گردشگری ترکیه فقط با ۷00 هزار تومان!
به رغم اینکه ترکیه در بحرانی ترین شرایط در رابطه با شیوع ویروس 
جهش یافته قرار دارد اما نه تنها پروازها به این کشــور متوقف نشده 
بلکه با ارزان ترین قیمت انجام می شود. به عنوان مثال برای پرواز از 
تهران به اســتانبول نرخ بلیت هواپیما در تاریخ امروز تنها ۷1۹ هزار 
تومان اســت این رقم با اختلاف ۲0 هزار تومــان فردا به ۷40 هزار 
تومان خواهد رســید. مســافران این مقصد کرونایی بنا به آنچه که 
دولت ترکیه اعلام کرد، تنها لازم اســت تست منفی کرونا به همراه 

داشته باشند!/مهر

عنابستانی از سرباز راهور شکایت کرد
نماینــده مردم ســبزوار گفت: من از نیروی انتظامی و از آن ســرباز 
به علت توهین شــکایت کردم و پرونده در دادســرای نظامی در حال 
رسیدگی اســت. علی اصغر عنابستانی در پاســخ به این پرسش که 
نتیجه پرونده اش در هیات نظارت بر رفتار نمایندگان و در دادســتانی 
چه شــده اســت، گفت: علاقه ای به گفت وگو ایــن خصوص ندارد. 
نماینده مردم سبزوار که سال گذشته ماجرای سیلی زدن اش به سرباز 
راهور خبرســاز شــد، گفت: زمان همه چیز را مشخص خواهد کرد. 
ماجرا آن طور که فضاسازی رسانه ای نشد نبود. من از نیروی انتظامی 
و از آن ســرباز به علت توهین شــکایت کردم و پرونده در دادسرای 
نظامی در حال رسیدگی است. وی افزود: پرونده نیروی انتظامی علیه 
اینجانب نیز در دادسرای کارکنان دولت در حال رسیدگی است. هیات 
نظارت بر رفتار نمایندگان هم در حال انجام دادن کار خودش اســت. 
تا آنجا که من اطلاع دارم نیروی انتظامی حاضر نشده پاسخ مجلس 
را بدهد اما هیئت نظارت بر نمایندگان رئیس و نایب رئیس و سخنگو 

دارد؛ می توانید از آنها در مورد پرونده ام سوال کنید.

معاون سیاسی سپاه: منظور از تخلف سردار محمد، صرفا 
رفتارهای سیاسی- انتخاباتی بود

در پــی واکنش های گســترده در مورد مصاحبه روز گذشــته معاون 
سیاســی ســپاه، ســردار جوانی توضیحات کوتاهی را در این زمینه 
ارسال کرد. متن توضیحات ســردار جوانی بدین شرح است: نظر به 
برداشــت های نادرست و بعضاً سوءاستفاده برخی رسانه های داخلی و 
خارجی از پاســخ اینجانب به سؤال خبرنگار فارس درباره فعالیت های 
انتخاباتی برادر پاســدار دکتر ســعید محمّد، فرمانده ســابق قرارگاه 

ســازندگی حضرت خاتم الانبیاء )ص( که در مســئولیت های گذشته، 
زحمات ارزشــمندی کشیده اند به آگاهی می رساند؛ همچنانکه از متن 
مصاحبه برمی آید، تخلف مورد اشــاره، صرفاً بروز رفتارهای سیاسی- 

انتخاباتی بوده که مغایر با مقررات جاری سپاه است.

سخنگوی سپاه: هرکس می گوید سعید محمد تخلف کرده، باید 
دقیق بگوید چه تخلفی بوده

سردار رمضان شریف سخنگوی سپاه به اظهارات سردار جوانی درباره 
سعید محمد واکنش نشان داده و گفته هر کس می گوید تخلف بوده 
باید متقن و دقیق بگوید چه تخلفی بوده اســت. برداشت یک معاون 
ســپاه این بوده که تخلف صورت گرفته، اما نظر رسمی سپاه ممکن 

است این نباشد.

چهره اصلاح طلب: مجلس به ستاد انتخاباتی تبدیل شده است
داریوش قنبری، فعال سیاســی اصلاح طلب، در گفتگو با برنا درباره 
مشــکلات کشور در قرنی که گذشــت، بیان کرد: یکی از مشکلاتی 
که در کشــور ما وجود دارد و در ســالی که گذشت با شدت بیشتری 
خود را نشــان داد اختلافات بین دو قوه مقننه و مجریه است. باتوجه 
به انتخابات ســال ۹8 و مشارکت حداقلی مردم در انتخابات، مجلس 
جدیدی که شکل گرفت همسو با دولت نبود و از جنبه های مختلفی 
تفکر و اندیشــه مجلس در تقابل با دولت بود و چالش های فراوانی 
برای دولت ایجاد شد. در مدت کمی رهبری چند بار به مجلس تذکر 
دادند و از لحاظ تذکراتی که مجلس گرفته می توان گفت مجلســی 
استثنایی بود. نقش رهبری در تنظیم روابط بین قوا اهمیت دارد و چند 
بار رهبری برای اصلاح این روابط ورود کردند این یکی از مشکلات 
کشــور در سال گذشته بود و این تقابل در مسائل مهم کشور از جمله 
مسائل هســته ای و دادن پالس های گوناگون به  طرف های مقابل 
خود را نشــان داد که این می تواند، خطر آفرین باشد. رهبری نیز بر 
این نکته تاکید و گفتند در خصوص مســائل هســته ای نباید پالس 
های متفاوتی به خارج از کشــور ارسال شود و چند دستگی در داخل 
کشــور را نشــان دهد.او تاکید کرد: تا مجلس و دولت کنونی هستند 
این مشــکلات به نظر قابل حل نیست. مجلس به ستادی انتخاباتی 
تبدیل شده اســت و بیش از آنکه به وظایف نمایندگی خود بپردازند 
فتح پاســتور را هدف قرار داده اند. مشــکلی کــه مجلس برای فتح 
پاستور دارد نداشتن پشتوانه مردمی است چون همین مجلس در کل 
با مشــارکتی 40 درصد ایجاد شده و نمایندگان با اکثریت ۲0 درصد 
وارد مجلس می شــوند و اگر فردی ۲0 درصد آرا داشــته باشد، وارد 
مجلس می شود. از این رو مجلسی ها فضای ایجاد یاس را در پیش 
گرفته اند تا فضای یاس ایجاد کنند و با مشارکت حداقلی وارد پاستور 

شوند و در دولت آینده همفکران خود را داشته باشند.

نظر ناصر ایمانی درباره جایگاه انتخاباتی جلیلی، رئیسی و قالیباف
ناصــر ایمانی، تحلیلگر مســائل سیاســی درباره ایــن موضوع به 
»نامه نیوز« گفت: »نیامدن آقای رئیسی هنوز قطعی نیست و ممکن 
اســت که نامزد انتخابات شــود اما به فرض که آقای رئیســی نیاید 
و بازهــم به فرض که آقای قالیباف نامزد شــود و آقای رئیســی به 
هر دلیلی نامزد نشــود، آیا اجماع بر آقای قالیباف شــکل می گیرد؟ 
که به نظر من پاسخ منفی اســت. وقتی می گوییم اجماع یعنی تمام 
طیف هــای اصولگرا بــه صورت قاطع بر یک نفر اتفاق نظر داشــته 
باشــند که چنین شــرایطی بر آقای قالیباف ایجاد نمی شود اما این 
حالت بر آقای رئیســی صادق اســت و اگر او نامزد شــود حتما تمام 
اصولگرایــان از او حمایت می کنند«.او ادامه داد: »حالا باید پاســخ 
داد که آیا عدم اجماع بر قالیباف قطعی اســت؟ بازهم می گویم خیر. 
روی کاغذ بر آقای قالیباف اجماع نمی شــود زیرا در بین اصولگرایان 
مخالفانی دارد اما در شــرایطی ممکن است بر او اجماع صورت گیرد؛ 
به این معنی که ممکن اســت چینش نامزدها طوری شود که بهتر از 
قالیباف حضور نداشته باشد و حتی مخالفان او بگویند در این شرایط 
راهی جز اجماع بر قالیباف وجود ندارد؛ مثلا نامزدهای برخی طیف ها 
ردصلاحیت شوند یا نامزدهایی مانند آقای ضرغامی یا سعید محمد در 
میدان باقی بمانند که در این صورت احتمال اجماع بر قالیباف منتفی 
نیست؛ بنابراین از نظر تئوریک بر قالیباف اجماع نمی شود اما در عمل 
تحقق این موضوع ممکن است«.این فعال سیاسی درباره اینکه آقای 
قالیباف می تواند در برابر دوقطبی سازی های اصلاح طلبان ایستادگی 
کند و اصولگرایان را به نتیجه مطلوب برســاند، بیان کرد: »همچنان 
باور دارم بیشــترین کســی که می تواند از پس این دوقطبی ها برآید 
آقای رئیســی اســت و بعد از او آقای قالبیاف. اصلاح طلبان حتما در 
انتخابات پیش رو مانند گذشته دوقطبی ایجاد می کنند؛ مانند سال۷۶ 
کــه دوقطبی خاتمی-ناطق را ســاختند. در انتخابات های بعدی هم 
همین کار را کردند. به هر حال آقای قالیباف می تواند از پس دوقطبی 
اصلاح طلبان برآید«.ایمانی در پایان درباره جایگاه انتخاباتی ســعید 
جلیلی و اینکه آیا او می تواند نظر فعالان سیاســی اصولگرا و در وهله 
بعد مردم را جلب کند، گفت: »خیر به هیچ وجه آقای جلیلی نمی تواند 
در مقابل اصلاح طلبان بایستد و رأی جمع کند. من نمی خواهم بگویم 
او فرد مناسبی نیســت اتفاقا او انسان خوبی است اما در عالم واقعی 
سیاســت توان مقابله انتخاباتی با رقیب یعنی اصلاح طلبان را ندارد و 

در افکار عمومی هم اقبال خاصی ندارد«.
منبع: تابناک

هرکس بگوید انتخاب رئیس جمهور یعنی انتخاب راننده، می خواهد شما را فریب بدهد/سخنگوی سپاه: هرکس می گوید 
سعید محمد تخلف کرده، باید دقیق بگوید چه تخلفی بوده/چهره اصلاح طلب: مجلس به ستاد انتخاباتی تبدیل شده است

درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی
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آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای به شماره 99/11  
نام و نشانی مناقصه  گزار : سازمان جهاد کشاورزی خراسان شمالی – بجنورد – بلوار مدرس –  نبش مدرس ۲0 

عنوان مناقصه : پایش و حفاظت از اراضی کشاورزی سطح استان
ملغ برآورد اولیه :۷/66۲/۵00/000ریال و پرداخت نقدی میباشد.

 محل تامین اعتبار:  ملی 
مبلغ شرکت در فرایند ارجاع  کار:  ۳8۲،000،000 ریال

 زمان و محل دریافت کلیه اسناد : بعد از چاپ آگهی لغایت پایان وقت اداری 99/1/14  ، از طریق پایگاه ملی مناقصات و سامانه  تدارکات  
الکترونیکی دولت setadiran.ir  لازم اســت مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی مراحل ثبت نام در ســایت مذکور و دریافت گواهی 

امضاء الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محق سازند .
زمان تحویل اسناد: مورخه 1400/01/۲4 پایان وقت اداری 

زمان گشایش اسناد: مورخه  1400/01/۲۵  ساعت  18   عصر  
حداقل رتبه و گرید مورد نیاز : موسســات خدماتی و حفاظتی دارای مجوز از پلیس پیشــگیری و صلاحیت ایمنی امور پیمانکاری از اداره کل 

کار و امور اجتماعی
نشانی محل تحویل و بررسی اسناد : فیزیکی- به نشانی ردیف اول  و سیستمی - سامانه  تدارکات  الکترونیکی دولت setadiran.ir میباشد 

. مرجع پاسخگویی دستگاه مناقصه گزار: مهندس حصاری 0۵8-۳۲۲601۷0
برای دریافت اســناد ار ســایت مذکور ، ثبت نام و ارایه کد کاربری و موجود بودن نام در فایل دریافت کنندگان  اســناد  الزامی اســت و 
اطلاعات تماس جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز با شماره 419۳4-0۲1 و اداره کل صنعت و معدن خراسان شمالی با شماره 

۳۲۲۲۵9۵۵-0۵8 داخلی ۲۲۵ آقای مروتی                                     
سایر اطلاعات و جزییات در اسناد مندرج میباشد .

هزینه درج آگهی به عهده برنده  مناقصه  میباشد              

سازمان جهاد کشاورزی خراسان شمالی
شناسه آگهی 1118۵41

511/1اداره کل ثبت اسنادواملاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسنادواملاک حوزه ثبت ملک بردسکن

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقدسندرسمی
آگهــی موضــوع  ماده 3 قانون وماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وســاختمانهای فاقدسندرســمی برابررای 
شــماره 13۹۹۶030۶0۲100000۹۷۹ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقدسندرسمی مستقر 
درواحد ثبتی حوزه ثبت ملک بردســکن تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای رضا محمدی فرزندحســین بشماره شناسنامه ۹۲43 
صادره ازبردســکن درششدانگ یکباب ســاختمان به مساحت 1۲0۷0مترمربع قســمتی ازپلاک 31۹0 فرعی از4 اصلی واقع درخراسان 
رضوی بخش 4 حوزه ثبت ملک بردســکن خریداری ازمالک رســمی آقای محمد رفعتی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب دردو نوبت به فاصله 15روزآگهی می شــود درصورتی که اشــخاص نسبت به صدورســندمالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
میتوانندازتاریخ انتشــاراولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خودرابه این اداره تسلیم وپس ازاخذ رسید ظرف مدت یک ماه ازتاریخ تسلیم 
اعتراض، دادخواســت خودرا به مراجع قضایی تقدیم نمایندبدهی است درصورت انقضای مدت مذکوروعدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سندمالکیت صادرخواهدشد. تاریخ انتشارنوبت اول:1400/01/1۶ تاریخ انتشارنوبت دوم:1400/01/31
غلامرضاگنج بخش – رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن 
511/۲اداره کل ثبت اسنادواملاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسنادواملاک حوزه ثبت ملک بردسکن
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقدسندرسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئین نامه تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وســاختمانهای فاقدسندرســمی برابررای شــماره 
13۹۹۶030۶0۲1000۷۹۷ هیــات اول/دوم موضــوع قانــون تعییــن تکلیــف وضعیت ثبتی اراضی وســاختمانهای فاقدسندرســمی 
مســتقردرواحدثبتی حوزه ثبت ملک بردســکن تصرفات مالکانه بلامعارض آقای مرتضی نجفی فرزندمحمد بشماره شناسنامه 31 صادره 
ازمرکزی درششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۲40 مترمربع قسمتی ازپلاک 15۹4 فرعی از4 اصلی واقع در خراسان رضوی بخش 
4 حوزه ثبت ملک بردســکن خریداری ازمالک رســمی خانم فاطمه خوشدل محرزگردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب دردو 
نوبت به فاصله 15 روزآگهی می شــود درصورتی که اشخاص نسبت به صدور ســندمالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشندمی توانند از 
تاریخ انتشــاراولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خودرابه این اداره تسلیم وپس ازاخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
، دادخواســت خودرا به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اســت درصورت انقضای مدت مذکور وعــدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سندمالکیت صادرخواهدشد. تاریخ انتشارنوبت اول:1400/01/1۶ تاریخ انتشارنوبت دوم:1400/01/31
غلامرضاگنج بخش – رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن                                                                                             

511/3اداره کل ثبت اسنادواملاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسنادواملاک حوزه ثبت ملک بردسکن

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقدسندرسمی
آگهــی موضــوع  ماده 3 قانون وماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وســاختمانهای فاقدسندرســمی برابررای 
شــماره 13۹۹۶030۶0۲1000۹80 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وســاختمانهای فاقدسندرســمی مستقر 
درواحد ثبتی حوزه ثبت ملک بردسکن تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم زهراروئین تن فرزندمحمد بشماره شناسنامه ۹0 صادره 
ازکاشمردرششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 18۶/۲4 مترمربع قسمتی ازپلاک 458 فرعی از4  اصلی واقع درخراسان رضوی بخش 
4حوزه ثبت ملک بردسکن خریداری ازمالک رسمی آقای جلال صدرا محرز گردیده است .لذا به منظور اطلاع عموم مراتب دردو نوبت به 
فاصله 15روزآگهی می شود درصورتی که اشخاص نسبت به صدورسندمالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانندازتاریخ انتشاراولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خودرابه این اداره تسلیم وپس ازاخذ رسید ظرف مدت یک ماه ازتاریخ تسلیم اعتراض ،دادخواست خودرا به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدهی اســت درصورت انقضای مدت مذکوروعدم وصول اعتراض طبق مقررات سندمالکیت صادرخواهدشد. 

تاریخ انتشارنوبت اول:1400/01/1۶ تاریخ انتشارنوبت دوم:1400/1/31 
غلامرضاگنج بخش – رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن  

511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای 
شــماره 13۹۹۶030۶0۲1000805 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی ملک بردســکن تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم خدیجه اصلاحی فرزند محمد  به  شــماره شناسنامه1۲ صادره 
از بردســکن درششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۹۶/53 متر مربع قسمتی ازپلاک 1533 فرعی از 4  اصلی واقع درخراسان رضوی 
بخش 4 حوزه ثبت ملک بردســکن خریداری از مالک رســمی آقای سید محمد حســینی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تســلیم اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول: 1400/1/1۶. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1400/1/31
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره   . فاقد سند رسمی  اراضی و ساختمانهای   ثبتی و  تعیین تکلیف وضعیت  قانون  نامه  آئین  قانون و ماده 13  آگهی موضوع ماده 3 
13۹۹۶030۶0۲1000۷۹8 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی ملک بردسکن 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای محسن اسدی عطار فرزند  عباسعلی به شماره شناسنامه 5 صادره از بردسکن درششدانگ یکباب ساختمان به 
مساحت ۲3 متر مربع قسمتی ازپلاک  504 فرعی از 4  اصلی واقع درخراسان رضوی بخش 4  حوزه ثبت ملک بردسکن خریداری از مالک رسمی ورثه 
مرحوم شکراله عظیمی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول: 1400/1/1۶. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1400/1/31
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/6اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بجستان

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی .نظر به دستور مواد 1و3 قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/۹/۲0 وبرابر رای شماره 13۹۹۶030۶0۲0000188  مورخ 13۹۹/1۲/3 هیات 
اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر درواحد ثبتی حوزه ثبت ملک بجستان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای عباس حسین نژاد  به شناسنامه 
شماره 1۹3 کد ملی 5۶۲۹۷85۶80  صادره  بجستان  فرزند  محمد حسین  درششدانگ  یکباب  منزل مسکونی به مساحت 1۶0/۷5 مترمربع قسمتی از پلاک 
ثبتی۷۶ فرعی از۲ - اصلی  واقع دربخش دوگناباد  خریداری  مع الواسطه  از محل مالکیت  آقای احمد عسکرزاده بجستانی حوزه ثبت ملک بجستان به آدرس 
بجستان – خ  امام خمینی )ره(4  پلاک 5    محرز گردیده است . لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی و 
ماده 13 آیین نامه مربوطه این آگهی در نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه ومحلی /کثیرالانتشار در شهرها ودر روستاهارای هیات الصاق تا درصورتیکه 
اشخاص ذینفع به ارای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و درروستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره 
ثبت محل وقوع ملک تسلیم ورسید اخذ نمایند . معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و 
گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که دراین صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتیکه اعتراض در مهلت 
قانونی واصل نگردد یا معترض ، گواهی دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول: 1400/1/1۶. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1400/۲/1
مجید طیبی- رئیس ثبت اسناد واملاک بجستان       


